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 За година стоки като хляб, месо, мляко, олио, захар са поскъпнали меж-
ду 20 и 45%, газообразните горива - със 120%, а твърдите - с 60%. Топлое-
нергията се е повишила с над една пета, а автомобилните горива - с 50%.

лизо 57 000 деца за първи път 
днес ще чуят училищния звънец, 
докато прекрачват прага на бъл-
гарското училище (стр. 8). За тях 
емоцията е неизмерима, а очаква-
нията - също толкова безгранични. 
Хилядите първолачета ще влязат в 
съвършен за тях свят, в който още 
липсват разочарованието, песи-
мизмът, обезверяването, че това е 
храмът, пазещ от десетилетия зна-
нието и науката. техният път ще 
е дълъг, нелек, но и вълнуващ, а 
от възрастните зависи дали ще е 
изпълнен с горчивини или с пове-
че надежда. именно те сега имат 
нужда от детския идеализъм и без-
условната вяра в безметежно бъ-
деще.

Училището получи много уда-
ри през последните години, учите-
лите се превръщат все по-често в 
жертви, а се забравя крайната цел 
на образованието - безоблачното 
бъдеще на България. А то няма как 
да бъде постигнато с изтормозени 
деца, неудовлетворени преподава-
тели, недоволни родители. 

Днес е празникът на празници-
те за българското училище. Мо-
ментът за светлина над детските 
главици и денят, в който може да 
бъде поставено началото на новия 
път, който дава крила, вдъхновява 
за постигане на мечтите и дава на-
дежда за различно бъдеще.

на добър час!

Б

Проф. ГеорГи 
михайлов: безПлатните 
лекарства за деца 
са Приоритет за бсП

фон дер лайен
иска €180
таван за тока
за мвтЧ

ГриГор 
димитров 
уволни 
треньора си

обеЩано - 
изПълнено

Деси ВЕЛЕВА

“евтиният ток от АеЦ 
“козлодуй” да остава за 
българската индустрия и 
семейства и да не се изна-
ся, призова лидерът на БсП 
корнелия нинова в Пле-
вен. на дискусията, посве-
тена на енергийната криза 
и развитието на ядрената 
енергетика в страната, при-
състваха водачите на лис-

тата на БсП в Плевен проф. 
Румен Гечев и в Ловеч вяра 
емилова, членът на иБ та-
ско ерменков и областният 
и общински лидер свилен 
Атанасов.

По думите на нинова яд-
рената енергетика става все 
по-важна в тази криза. “Ако 
бяха послушали БсП за АеЦ 
“Белене”, сега ситуацията у 

нас щеше да е съвсем друга. 
България има нужда от вто-
ра ядрена централа”, катего-
рична бе нинова.

тя посочи, че левица-
та предлага още, за да се 
подпомогнат икономиката 
и домакинствата, да се из-
земат свръхпечалбите и от 
държавните, и от частните 
енергийни дружества, да се 

отложи либерализацията на 
пазара за битовите потреби-
тели, а болници, училища, 
детски градини да се върнат 
на регулирания пазар.

“това е комплекс от мер-
ки, а не решения на парче. 
това е план за справяне с 
кризата, за стабилност, за 
социална и сигурна държа-
ва”, каза нинова.

корнелиянинова:
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Бсп ще работи за ста-

билна държава и предвиди-

мост, за да може бизнесът 
да се развива, обеща вода-

чът на листата на "Бсп за 
България" в силистра мом-

чил Неков, който се срещна 
с ръководството на местно 
млекопреработващо пред-

приятие. 
според него е въпрос на 

местен патриотизъм и само-

чувствие да посети млекоп-

реработващо предприятие в 
родния край, което е разпоз-

наваемо със своя кашкавал 
и сирене в цяла България. 
"мероне" е гарант за качест-

во и 100% суровини от мля-

ко. Но за да работи бизнесът 
успешно, са нужни тишина, 
предвидимост и стабилна 
държава", обобщи Неков. 
според него най-ценният ре-

сурс е работната ръка, а това 

върви със социални придо-

бивки и отношение и от ра-

ботодателя, и от държавата. 
Неков се срещна и с пред-

ставители на Асоциацията 
на Дунавските овощари, с 
които обсъди проблемите в 
три основни пункта. един от 
тях е за финализирането на 
започнатото осигуряване на 
5 млн. лева от ББР за групи 
и организации на произво-

дители. 
втората тема бе за реше-

ние за преработващи пред-

приятия, които са в мони-

торингов период, за да не 
влязат в групата на къщите 
за гости. Разрешеният без-

митен внос на сливи и де-

сертно грозде от Украйна и 
молдова, който пряко под-

бива цената на родните про-

дукти, бе третата обсъждана 
тема. 

Обява

МИНИСТЕРСТВОНАТРАНСПОРТАИСЪОБЩЕНИЯТА

НАЦИОНАЛНАМНОГОПРОФИЛНА
ТРАНСПОРТНАБОЛНИЦА„ЦАРБОРИСIII”

София1233,бул.„КнягиняМарияЛуиза“№108,
тел.029314048,факс029315138

Директорът на Национална многопрофилна транспортна
болница „ЦарБорис III” гр.София,наоснованиечл.16,ал.2от
Законазадържавнатасобственост,чл.13,ал.5,отПравилника
заприлаганенаЗаконазадържавнатасобственостиЗаповед№
65/14.09.2022г.,обявяватъргстайнонаддаванезаотдаванепод
наемзасрокот10(десет)годининаобособеничастиотимот–пуб-
личнаичастнадържавнасобственостнаследнитепомещения:

1.Помещениесплощот75кв.мипървоначалнанаемнацена
от370,00лв.безДДС;

2.Помещениесплощот606,56кв.мипървоначалнанаемна
ценаот2300,00лв.безДДС.

Заявлениятазаучастиевтъргасеподаватнаадрес:гр.Со-
фия,АдминистративначастнаНМТБ„ЦарБорисIII”,бул.„Княгиня
МарияЛуиза”№108,ет.4,кабинет№8,всрокдо15:00часана
18.10.2022г.

Търгътщесепроведена20.10.2022г.от10:00часавАд-
министративнатачастнаНМТБ„ЦарБорисIII”–ет.4,зала№2,с
адрес:бул.„КнягиняМарияЛуиза“№108.

Депозитътзаучастиевтъргаевразмерна10%отначална-
татръжнамесечнанаемнаценабезДДСзавсякопомещение,за
коетощесеучаства.

Тръжнатадокументацияебезплатнаиепубликуванана
интернетадреснаНМТб:https://nmtb-sofia.eu/buyers/,раздел
„ТърговепоЗДС”.

Огледнапомещениятаможедасеизвършваспредварител-
назаявка,всекиработенденот10:00часадо14:00часадоденя
преди датата за подаване на заявлението за участие на адрес: 
гр.София,бул.„Брюксел“№1.

тел.02/9371641–ЮлияСимеонова
тел.02/9371640–д-рН.Райнов

За поредна година столичната об-

щина отчита провал в изпълнението на 
капиталовата си програма. От справка 
за касовото изпълнение на бюджета за 
миналата година става ясно, че не са 
усвоени 300 млн. лева. За предходната 
година те са били 265 млн. лева, а за 
2019 г. - 210 млн. лева. 

Общото неизпълнение на бюджета 
на софия е 23% или 460 милиона лева, 
което е много притеснително, комен-

тира председателят на Бсп в софия 

и на групата на социалистите в сОс 
Иван таков. той наблегна на сериозно-

то неизпълнение в частта за неданъчни 
приходи, като напомни, че именно те 
са пряка функция от работата на адми-

нистрацията в столичната община. 
Изпълнението на капиталовата про-

грама е едва 46%, което е рекордно ни-

сък резултат. "тук, наистина, дори няма 
какво да говорим за изпълнение, защото 
това си е направо неизпълнение на бю-

джета. А догодина ще коментираме по-

добни факти, тъй като същите грешки 
бяха допуснати и с Бюджет 2022. И от-

ново ще търсим причините, а управля-

ващите в столичната община, които го 
гласуваха, за пореден път няма да дадат 
обяснение на какво се дължи огромното 
неизпълнение на капиталовата програ-

ма" заяви Иван таков. той не приема, 
че като "обективни причини" за неиз-

пълнението са посочени забавяния на 
проекти заради процедури и обжалва-

ния, тъй като години наред управлява-

щите използват това оправдание. "как 
пък за цялото това време не се научиха 
да предвиждат тези опасности?! Фактът 
е един и е неоспорим - 300 милиона 
лева от средствата в капиталовата про-

грама за 2021 г. са останали неусвоени", 
категоричен бе Иван таков. 

Докладът за касовото изпълнение 
на бюджета за миналата година трябва 
да бъде обсъден и приет днес на първо-

то за новия сезон заседание на столич-

ния общински съвет.

“свършеното от мини-

стрите на Бсп се признава 
до такава степен, че парт-

ньорите ни започнаха да 
се хвалят с постиженията 
ни. Но социалният стълб 
е изцяло в програмата на 
Бсп. правителството, в 
което социален министър 
беше Георги Гьоков, вди-

гна социалната помощ за 
безработни от 12 на 18 
лева”, обясни водачът на 
листата на Бсп в софия 

област Иван ченчев в ин-

тервю за Бств. “свърше-

ното от икономическия 
министър от Бсп го казва 
ес и то е, че сме първи по 
ръст на промишлеността 
и четвърти по Бвп. Дър-

жавата се върна в у“Бсп 
настоява за справедливо-

то преизчисление на пен-

сиите през средноосигу-

рителния доход от 2021 г. 
през октомври средната 
пенсия трябва да стане 

722 лева”, обясни ченчев. 
като част от мерките, кои-

то предлагат от левицата, 
той посочи еднократната 
помощ при раждане на 
майка-студентка да е 10 
минимални заплати, без-

платни учебници до 12 
клас, безплатни лекар-

ства за деца до 14 години, 
както и младите хора до 
26-годишна възраст да не 
плащат данък от труд. по 
думите му левицата пред-

лага голяма част от при-

ходите от местни данъци 
и такси да остава в общи-

ните, за да може кметове-

те на големите общини да 
разпределят пари и към 
малките населени места.

Гласувайки с номер 28, 
хората ще гласуват за себе 
си и за сигурна и социал-

на държава, което означа-

ва да има предвидимост 
за гражданите и бизнеса, 
подчерта ченчев.

водачът на листата на Бсп в 
18 мИР Разград Добрин Добрев 
и Николай пенчев, който е облас-

тен лидер на младите социалисти, 
получиха 153 подписа в подкре-

па на Разградската филхармония 
“проф. Димитър Ненов”, събрани 
на Нс на мО в Бсп. подписите 

ще бъдат добавени към останали-

те, събрани в Разград.
“културата е един от основни-

те стълбове на нашето общество. 
Благодаря за подкрепата на младе-

жите от цялата страна. Филхармо-

нията е едно от най-големите ни 
богатства и трябва да я запазим”, 

заяви Добрев.
“Ние започнахме тази битка и 

няма да се спрем пред нищо. трог-

ва ме този голям жест, който мо-

ите млади другари направиха към 
нас и каузата ни. България има 
бъдеще с такива хора. сърдечно 
благодаря”, сподели пенчев.

София отново се провали  
с капиталовата си програма
НеизпълнениетонабюджетанаСтоличнатаобщиназаминалатагодинае460млн.лева

МоМчилНеков:

БСП е за стабилност и предвидимост за бизнеса

иваНчеНчев:

„Продължаваме промяната” да не си 
присвояват заслугите на левицата

ДобриНДобревиНиколайПеНчев:

Културата е един от стълбовете на обществото
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Водачът на листата на БСП  
в Ловеч Вяра Емилова

Подкрепата чрез социални услуги 
спомага за пълноценното участие на 
хората в общността, реализиране на 
права и подобряване на качеството им 
на живот. БСП винаги е с поглед към 
социалните нужди на хората

“ цитат на деня

В навечерието на първия учебен ден водачът на листата на "БСП за България" във Враца Атанас 
Зафиров и кандидати за депутати се срещнаха с педагози и работещи в системата на образованието. 
Дългогодишната учителка и втора в листата Радка Тошева запозна участниците в срещата  
с предизборната платформа на БСП в сектор образование. Потвърден беше ангажиментът  
на левицата за безплатни учебници за всички ученици до 12 клас, безплатни лекарства за деца 
до 14 години и еднократна помощ от 350 лева за всички деца от I до IV клас в началото на всяка  
учебна година. В края на срещата всеки от гостите получи поздравителен адрес от Атанас Зафиров

бсп е готова със солиден пакет 
от мерки за противодействие на де-
мографската криза, заяви водачът на 
листата във варна и председател на 
предизборния щаб борислав гуца-
нов. "Ще настояваме за нулев данък 
върху доходите от трудови дейности 
на българите до 26-годишна възраст. 
планираме еднократната помощ при 
раждане на първо дете да бъде 500 
лв., при второ - 1000 лв., при трето - 
1500 лв., а за всяко следващо - по 200 
лв. Държавата да покрива всички 
процедури за двойките с репродук-
тивни проблеми", поясни гуцанов.

левицата предлага родителите 
на учениците от 1 до 4 клас да по-
лучават еднократна помощ от 350 
лв. преди началото на всяка учеб-
на година. Учебниците от 1 до 12 
клас ще са безплатни за всички 
ученици, както и лекарствата за 
децата до 14-годишна възраст, е 
предвидено в програмата на коа-
лиция "бсп за българия".

гуцанов подчерта, че повече от 
1/3 от кандидатите за народни пред-

ставители на социалистите са мла-
ди, образовани хора. в последния 
управленски мандат бсп предложи 
и успя да наложи като решения без-
платните детски градини и облекче-
ното подоходно облагане на младите 
семейства, в чиито бюджети месечно 
вече остават по над 100 лева благода-
рение на предприетите от левицата 
социални стъпки, припомни той.

когато се подпомагат пенсионе-
рите с изравняването на минимал-
ната пенсия с линията на бедност, 
с преизчисляването на пенсиите в 
началото на октомври, те не зави-
сят от близките си за помощ, зая-
ви кандидатът за депутат в стара 
Загора иван кръстев, който беше 
зам.-министър на труда и социална-
та политика в предишния кабинет. 
"Увеличихме броя на децата и се-
мействата, които получават месеч-
ни помощи, от 500 на 600 хиляди и 
вдигнахме размера на подкрепата с 
25%. 280 млн. лв. бяха заделени за 
хора с увреждания и 233 млн. лв. 
допълнително за механизма за лич-

на помощ, който включва още 10 
хиляди зависими лица. подкрепяй-
ки всички тези хора, ние подпомага-
ме пазара на труда, освобождавайки 
хора, които се грижат за зависими 
свои близки и роднини, подпома-
гаме активните хора да имат повече 
свободно време да обръщат внима-
ние на себе си и децата си", подчер-
та кръстев. той уточни, че прави-
телството е оставило и най-ниските 
нива на безработица за страната за 
последните 32 години. 

кръстев коментира, че в старо-
загорско и особено в община гълъ-
бово отдавна зрее напрежение сре-
щу начина, по който се експлоатира 
теЦ "брикел", където се нарушават 
всякакви екологични норми и устой-
чиво се трови животът на гълъбовци. 
той призова държавата по възможно 
най-бърз начин и с цялата строгост 
на закона не да затваря двата теЦ-а, 
които осигуряват прехраната на 1200 
души, а да принуди собственика да 
инвестира нужните средства за мо-
дернизация и да изпълни закона. 

"благодарение на бсп 
правителството на кирил 
петков и Нс не взеха ре-
шение да окажем военна 
помощ на Украйна. Огра-
ничихме се с хуманитар-
ните доставки, които спо-
ред мен можеха да бъдат и 
в по-голям мащаб, особе-
но за районите, населени с 
българи", заяви водачът на 
листите на "бсп за бъл-
гария" в пловдив град и 
ямбол кристиан вигенин 
в предизборни тв дебати. 
според него в политиката 
трябва да има и определе-
на доза морал. "За нас като 
партия не е правилно бъл-
гария да доставя оръжия, 
с които хора да се избиват 
в Украйна. вигенин при-
помни, че и служебният 
министър на икономика-
тае потвърдил, че износ 
на оръжия за Украйна не е 
реализиран.

той посочи, че едно 
от най-спорните решения, 
взето от петков, е изгон-

ването на руските дипло-
мати. според вигенин 
то е взето по неправилен 
начин и е голяма грешка. 
българия може да има 
специфична роля във вой-
ната и без да излизаме 
извън европейския кон-
сенсус, да се опитаме да 
поддържаме едни адек-
ватни отношения с русия, 
подчерта вигенин. "Не 
само защото това е важно 
за българия, но и защото 
ние не можем да водим 
външна политика, която 
се разминава драстично с 
очакванията на повечето 
български граждани", ка-
тегоричен е той.

бсп ще отстоява поли-
тическите и дипломатиче-
ските решения за войната 
в Украйна и се надяваме 
следващото правителство, 
в което ще участваме, да 
има по-силен глас при 
вземането на решения по 
тези въпроси, заключи 
вигенин.

“българската социалистическа 
партия е единствената, която преди 
началото на изборите направи про-
учване за основните проблеми на хо-
рата в област сливен. Допитахме се 
до над 1500 души. по-голямата част 
от тях извеждат като основни про-
блеми социалните - ниски доходи 
и липса на работни места. именно 
затова социалният вектор е основен 

в нашата кампания. и в Народното 
събрание, и в евентуално бъдещо уп-
равление това ще бъде мой основен 
приоритет”, заяви водачът на листата 
на “бсп за българия” в сливен Деян 
Дечев по време на среща с областния 
управител минчо афузов.

Дечев е категоричен, че друг ос-
новен проблем за хората в областта 
са лошите пътища, както и водо-

снабдяването, което на много места 
липсва. 

всички депутати от сливен тряб-
ва да работят за своите избиратели и 
да поставят техните проблеми като 
най-важни, призова водачът на лис-
тата на бсп.

по-рано Дечев разговаря с въз-
растни хора от пенсионерските клу-
бове в Шивачево.

БориславГуцанов:

БСП с мерки за борба с 
демографската криза
Подпомагайкипенсионеритеисемействатасдеца,
подпомагамеибългарскатаикономика,заявииванКръстев

КристианвиГенин:

Благодарение на БСП 
не изнасяме оръжия 
за Украйна

За 7-те месеца управление, в което бсп участва, бяха 
осигурени около 10 млн. лв. за северозапада, заяви вода-
чът на листата в 5 мир във видин Филип попов по време 
на среща с хората от региона.

разговарях с кметове и кметски наместници в облас-
тта, които поставиха множество регионални проблеми, 
поясни той. "Обсъдихме възможностите за изграждането 
на социални домове, както и центрове за лечение с мине-
рална вода. Някои от кметовете споделиха за традиции и 
празници, които биха искали да бъдат включени отново в 
културния живот на жителите, но за тази цел имат нуж-
да от съдействието на политик, осъзнаващ важността на 
проблема. поех ангажимент да им съдействам за реали-
зирането на идеите им", подчерта попов.

кметовете благодариха на бсп за изпълнените обе-
щания в социалната сфера, както и в сферата на земедели-
ето. и двете страни бяха категорични, че има още много 
работа, която да се свърши, докато поправят разрухата на 
предходното управление.

ФилиППоПов:

По настояване на БСП 
бяха осигурени 10 млн. 
лв. за Северозапада

ДеянДечев:

За социалистите водещи са 
социалните проблеми в Сливен и областта
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Зърнопроизводители 
започнаха вчера проте-

сти в редица градове. 
на пресконференция 
председателят на наЗ 
костадин костадинов 
каза, че засега машини 
са изкарани само в стра-

ната, а в софия - не. по 
думите му това е преду-

преждение към властта 
да се съобрази с иска-

нията на зърнопроизво-

дителите. “следващите 
действия ще включват 
докарването на земедел-

ска техника и в софия, и 
по граничните пунктове 
на страната”, закани се 
той.

според официалната 
позиция недоволство-

то е заради липсата на 
ефективни действия от 
страна на държавата за 
защита на българското 
зърнопроизводство във 

връзка със засиления и, 
според тях, безконтро-

лен внос на зърно от 
Украйна, който правел 
трудно оцеляването им 
на пазара. Земеделците 
настояват за забрана на 
вноса на зърно и мас-

лодайни култури, тре-

тирани със забранени 
за ес препарати. БаБХ 
обаче опроверга твърде-

нието за безконтролния 
внос от Украйна, като 
обясни, че всяка парти-

да вносно зърно си има 
сертификат за качество 
и минава през фитоса-

нитарен контрол. 
костадинов каза 

още, че другата основ-

на причина за искането 
за забрана на вноса от 
Украйна е подбиването 
на цената на български-

те зърнопроизводители. 
протестът на земедел-

ците е насочен и срещу 
“зелената сделка”, която 
допълнително оскъпява-

ла продукцията им.
протестните шествия 

със земеделска техника 
бяха в градовете Бургас, 

враца, видин, Генерал 
тошево, Добрич, кар-

нобат, монтана, пазар-

джик, плевен, разград, 
русе, силистра, сливен, 
стара Загора, Хасково, 
Ямбол.

Обява

Инфлацията у нас 
доближава 18%
Загодинанякоистокисапоскъпнали
смежду20и45%,показватданнитенаНСИ

инфлацията в България поста-

вя нови рекорди, като през август 
вече доближава 18 на сто (17,7%). 
на подобно ниво ръстът на це-

ните на дребно е бил през 1998 
г. - след укротяването на хипе-

ринфлацията в страната. Данните 
на националния статистически 
институт (нси) показват, че це-

ните започват да се ускоряват още 
от пролетта на миналата година, 
но най-големите скокове са след 
февруари 2022 г., когато започна 
войната в Украйна. рекордното 
за последните близо 25 години 
повишение на цените е движено 
от значително по-скъпата енер-

гия и някои от основните стоки 

за домакинствата. статистиката 
отчита, че за година някои стоки 
като хляб, месо, мляко, олио и 
захар са поскъпнали с между 20 
и 45%. Газообразните горива са 
скочили с над 120%, а твърдите 
- с около 60%. топлоенергията е 
поскъпнала с около една пета, а 
автомобилните горива са с око-

ло 50% нагоре.
само за месец цените на 

кошницата от стоки и услуги, 
разглеждана от националната 
статистика, са скочили с 1,2%. 
За втори пореден месец оба-

че горивата, които бяха сред 
двигателите на инфлацията, 
поевтиняват - сега със 7,1%. 
това се случва след значител-

ното понижаване на цените на 
петрола на международните 
пазари в последните седмици 
и влизането в сила на схема за 
компенсация на високите цени 
на масовите бензин и дизел.

За втори пореден месец се 
наблюдава и поевтиняване на 
хляба - след премахването на 
ДДс върху продукта и браш-

ното. понижението обаче е 
минимално - с 0,5%. спрямо 
юли леко поевтиняване се на-

блюдава още при олиото - за 
първи път от година насам, 
както и при автомобилите. 
традиционно за летния сезон 
статистиката отчита поскъп-

ване на посещенията в ресто-

ранти и хотели, както и на раз-

влекателните услуги.
Ускорената инфлация е на-

лице в цяла европа, но скокът 
на цените в България е сред топ 
5 в целия европейски съюз в 
последните месеци. Дали това 
е така и през август, ще стане 
ясно в петък с официалните 
данни от европейската ста-

тистическа служба евростат. 
настоящите стойности на ин-

флацията в ес обаче са в пъти 
над целта на европейската 
централна банка от около 2% 
и предвещават големи увели-

чения на основните лихви.

Зърнопроизводители излязоха на протест

СНИмкаБТа

Протестът в Бургас

ЕНЕргИйНИяТмИНИСТър:

На 1 октомври ще 
потече газ от Гърция

на 1 октомври по 
интерконектора между 
България и Гърция ще 
потекат търговски ко-

личества природен газ. 
това съобщи пред жур-

налисти в град ветово, 
област русе, служебният 
министър на енергетика-

та росен Христов.
по думите му в мо-

мента се правят тестове 
на тръбата, като всичко 
върви по план. очак-

вайте на 1 октомври по 
тръбата да потекат тър-

говски количества газ, 
добави Христов.

той обясни, че се из-

вършват много тестове 
както на самия тръбопор-

вод, така и на системата 

за управление. “крайният 
резултат ще бъде тръбо-

провод, който безопасно 
да транспортира необхо-

димите количества газ. 
капацитетът на тръбо-

провода ще осигури Бъл-

гария да получава пъл-

ната възможност на газ 
от азербайджан, който 
по договор е 1 млрд. куб. 
м за година и се подава 
равномерно през всички-

те 12 месеца”, каза Хри-

стов. той добави, че не се 
очаква режим на тока в 
страната. “България раз-

полага с необходимото 
обезпечение. енергийна-

та система е тествана и е 
в добро състояние”, твър-

ди министърът.

Служебният кабинет 
започва да тегли заеми

служебният кабинет 
планира да тегли 2 млрд. 
лв. вътрешни заеми до 
края на годината. това 
става ясно от публикува-

ния от министерството 
на финансите емисионен 
календар за последните 
четири месеца от годи-

ната - практика, която 
бе позабравена около 
пандемията. според ка-

лендара правителството 
дава заявка за теглене-

то на 200 млн. лв. още 

следващия понеделник, 
19 септември. седмица 
по-късно се предвиж-

да да бъдат емитирани 
държавни ценни книжа 
отново за същата сума. 
Двете емисии са с мату-

ритет от съответно 10,5 
и 5,5 години.

правителството, на-

значено от румен радев, 
планира да изтегли още 
200 млн. лв. в деня след 
изборите - на 3 октомври. 
като цяло намеренията 

са през октомври да бъ-

дат изтеглени общо 750 
млн. лв., а в последните 
два месеца от годината - 
още около 900 млн. лв.

според актуализаци-

ята на бюджета лимитът 
на нов държавен дълг, 
който може да бъде поет 
през годината, е в размер 
на 10,3 млрд. лв. емити-

раният дълг от кабинета 
на кирил петков е в раз-

мер на 1,8 млрд. лв. на 
вътрешния пазар. 

Магистралата Русе-Търново става 
национален обект

правителството обяви за национален 
обект автомагистралата между русе и 
велико търново. това съобщи служеб-

ният министър на регионалното разви-

тие и благоустройството иван Шишков.
подробният устройствен план на 

магистралата русе-велико търново е го-

тов и другата седмица предстои да бъде 
одобрен от министър Шишков със запо-

вед, с която да може да бъде започната 
истинската процедура за изграждането 
на автомагистралата. “имаме вече идеен 
проект, стартира и техническият проект 
- проектирането на автомагистралата от 

русе до Бяла и обхода до Бяла. тази ма-

гистрала е част от най-важния транспор-

тен коридор, който е със значение не само 
за България, но и за цяла европа, това е 
коридорът север-юг”, каза министърът и 
заяви, че министерството няма да спре 
дотук с планирането. максимално бър-

зо ще възложим проектирането на целия 
транспортен коридор до контролно-про-

пускателния пункт “маказа”, информи-

ра той. министър Шишков съобщи, че в 
миналото подробният устройствен план 
умишлено не е бил съгласуван от отдел-

ните министерства.

ОБЯВАЗАПУБЛИЧЕНТЪРГ

Сявнонаддаванезапредоставянеподнаемнаобщинскоимущество,наоснованиеЗаповед

№269/08.09.2022г.накметанаобщинаСадово,кактоследва:помещениезаофис–банка,на-
миращосенапървиетажотсградатанажилищенблок,построенвУПИIII–жилищенкомплекс
имагазинивкв.27поподробнияустройственпланнаградСадово,сполезнаплощ50.50кв.м,с
първоначалнанаемнаценавразмерна900.00(деветстотин)левамесечно,безвключенДДС.

Обектътсепредназначавазаофис–банка.
Гореописаниятимотсеотдаваподнаемзасрокот10(десет)години.
Тръжнатадокументациявключваследното:
1.Обява;
2.Решение№431/02.08.2022г.наОбС–Садово,взетоспротокол№37;
3.Актзачастнаобщинскасобственост№38/20.03.1998г.;
4.Скица;
5.Проектнадоговоразанаем.
Задължителнадепозитнавноскавразмерна1200.00лева
Таксазаполучаваненатръжнатадокументация200.00левасвключенДДС.
Таксазаучастиевтъргвразмерна50.00лева.
Стъпказанаддаваневразмерна90.00(деветдесет)лева.
Справкиивремезаогледнагореописанияимотвсекиработенденот8:30до12:00часав

сградатанаОбщинскатаадминистрациягр.Садово,ул.„ИванВазов”№2,вотдел„Управление
насобствеността”.

Търгътщесепроведена29.09.2022г.от11:00часавсградатанаОбщинскатаадминистра-
циягр.Садово,ул.„ИванВазов”№2.Следващтъргна06.10.2022г.от11:00часа.Втъргамогат
даучастватвсичкибългарскиичуждестранниюридическилица.

Молбизаучастиещесеприематвсрокдо16:00часана28.09.2022г.идо16:00часана
05.10.2022г.

Къммолбатазаучастиекандидатитеприлагатиследнитедокументи,поставенивнепрозра-
чензапечатанпликснадписнакандидата(имеиадрес)ипредметанатърга.

Заюридическилица:
1.СъдебнорешениезарегистрацияиудостоверениезаактуалносъстояниеилиЕИК;
2.Ксерокопиеотличнакартанапредставляващияучастника;
3.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
4.Платенатаксазаучастиевтъргвразмерна50.00лева(копие);
5.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Забележка:
1.Спечелилияттъргаприподписванетонадоговоразанаемсъгласночл.29,ал.8,т.2отНа-

редба№4наОбС–Садовозаопределянеиадминистрираненаместнитаксииценинауслугите
натериториятанаобщинаСадоводазаплатитаксавразмерна210.00(двестаидесет)лева.
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Обява

Обява

Обява

ОБЩИНАСАДОВО,областПловдив,наоснованиеЗапо-
вед№267/08.09.2022г.накметанаобщината,визпълнение
наРешение№428,взетосПротокол№37отзаседаниена
ОбС–Садово,проведенона02.08.2022г.,

ОБЯВЯВА
Публичен търг с явно наддаване за продажба на имот

–частнаобщинскасобственост:незастроенурегулиранпо-
земленV–общинскивкв.105сплощ510кв.м,поподроб-
нияустройственпланнаЧешнегирово,приграници:улица,
улица,урегулиранпоземленимотX–общински,урегулиран
поземленимотXIV–общинскииурегулиранпоземленимот
IV–държавен,спървоначалнапродажнаценавразмерна
13775.00(тринадесетхилядиседемстотинседемдесетипет)
левабезвключенДДС.

Тръжнатадокументациявключваследното:
1.Обява;
2.Решение№428наОбС–Садово, взетосПротокол 

№37/02.08.2022г.;
3.Актзачастнаобщинскасобственост№23/22.02.2001г.;
4.Скицанаимота;
5.Проектнадоговоразапродажба.
Депозитна вноска за участие: депозитната вноска за

участие в търга се определя в размер на 4132.00 (четири
хилядисто тридесетидва)леваисезаплащавкасатана
общинаСадово(касанаОбщинскаадминистрация–Садо-
во,ет.3)наадрес:градСадово,областПловдив,ул.„Иван
Вазов“№2,илипобанковасметканаОбщинаСадово:IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF в „ЦКБ” АД,
клонПловдив–Българиядоизтичанетонаопределениякра-
енчасидензаподаваненазаявлениязаучастиевтърга.

Ценанатръжнатадокументация:таксатазаполучаване
на тръжната документация е в размер на 400.00 (четирис-
тотин)левасвключенДДС(заединкомплект).Заплащасе
в касатанаобщинаСадово (касана „МДТ“ –деловодство)
наадрес:градСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№
2,илипобанковасметка:IBANBG35CECB97908442797200;
BIC:CECBBGSF,кодзавидплащане:447000в„ЦКБ”АД,
клонПловдив–Българиядоизтичанетонаопределениякра-
енчасидензаподаваненазаявлениязаучастиевтърга.

Таксата за участие в търга е 50.00 (петдесет) лева и
се заплаща в касата на община Садово (каса на „МДТ“
– деловодство) на адрес: град Садово, област Плов-
див, ул. „Иван Вазов” № 2, или по банкова сметка: IBAN
BG35CECB97908442797200; BIC: CECBBGSF, код за вид
плащане:448090в„ЦКБ”АД,клонПловдив–Българиядо
изтичанетонаопределениякраенчасидензаподаванена
заявлениязаучастиевтърга.

Стъпказанаддаване:1377.00 (хиляда тристаседемде-
сетиседем)лева.

Справкаиогледнагореописанияобект–всекиработен
денот8:30до12:00часавОбщинскатаадминистрациянагр.
Садовоприслужба„Управлениенасобствеността”,стая№
313,ивкметствотонаселоЧешнегирово.

Търгътзаимотащесепроведена29.09.2022г.в10:15
часа,всградатанаОбщинскаадминистрациягр.Садово,ул.
„Иван Вазов” № 2. Повторен търг на 06.10.2022 г. от 10:15
часа.

Задължителна депозитна вноска се приема в каса-
та на Общинска администрация гр. Садово, ул. „Иван Ва-
зов“№2, илипобанковасметканаОбщинаСадово: IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF в „ЦКБ” АД,
клонПловдив–Българиявсрокдо16:00часана28.09.2022
г.идо16:00часана05.10.2022г.

Молби за участие ще се приемат в деловодството на
Общинскатаадминистрациягр.Садово,ул.„ИванВазов”№
2всрокдо16:00часана28.09.2022 г.идо16:00часана
05.10.2022г.

Към молбата за участие кандидатите прилагат и след-
нитедокументи,поставенивнепрозрачензапечатанпликс
надписнаучастника(имеиадрес)ипредметанатърга:

Заюридическилицаиедноличнитърговци(ЕТ):
1.ДаннизаЕИК;
2. Ксерокопие от лична карта на представляващия

участника;
3.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
4.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00

лева(копие);
5.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Зафизическилица:
1.Ксерокопиеотличнакартанаучастникаилинапред-

ставляващияучастника;
2.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
3.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00

лева(копие);
4.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Лицето,спечелилотърга,заплаща:
1.Данъкпочл.47,ал.2отЗМДТвразмерна3%отце-

натанасделката.
2.Таксапочл.29,ал.9,т.1отНаредба№4наОбС–Са-

довозаопределянеиадминистрираненаместнитетаксии
ценинауслугитенатериториятанаобщинаСадововразмер
на600.00(шестстотин)лева.

Адресителефоннаорганизатора:4122градСадово,
общинаСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов”№2,тел.
03118/2601,вътр.106.

ОБЯВАЗАПУБЛИЧЕНТЪРГ
ОБЩИНАСАДОВО,областПловдив,наоснованиеЗа-

повед№266/08.09.2022г.накметанаобщината,визпъл-
нениенаРешение№427,взетосПротокол№37отзасе-
даниенаОбС–Садово,проведенона02.08.2022г.,

ОБЯВЯВА
Публичентъргсявнонаддаванезапродажбанаимот–част-

на общинска собственост: незастроен урегулиран поземлен III
–държавенвкв.105сплощ595кв.м,поподробнияустройствен
планнаЧешнегирово,приграници:улица,урегулиранпоземлен
имотIV–държавен,урегулиранпоземленимотVI–държавени
урегулиранпоземленимот II –държавен,спървоначалнапро-
дажнаценавразмерна16080.00(шестнадесетхилядииосем-
десет)лева,безвключенДДС.

Тръжнатадокументациявключваследното:
1.Обява;
2. Решение № 427 на ОбС – Садово, взето с Протокол №

37/02.08.2022г.;
3.Актзачастнаобщинскасобственост№35/21.01.2020г.;
4.Скицанаимота;
5.Проектнадоговоразапродажба.
Депозитнавносказаучастие:депозитнатавносказаучастие

втъргасеопределявразмерна4824(четирихилядиосемстотин
двадесетичетири)леваисезаплащавкасатанаобщинаСадо-
во(касанаОбщинскаадминистрация–Садово,ет.3)наадрес:
градСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№2,илипобанко-
васметканаОбщинаСадово:IBANBG22CECB97903342797200;
BIC:CECBBGSFв„ЦКБ”АД,клонПловдив–Българиядоизтича-
нетонаопределениякраенчасидензаподаваненазаявления
заучастиевтърга.

Ценанатръжнатадокументация:таксатазаполучаванена
тръжната документация е в размер на 400.00 (четиристотин)
лева с включен ДДС (за един комплект). Заплаща се в касата
наобщинаСадово(касана„МДТ“–деловодство)наадрес:град
Садово,областПловдив,ул. „ИванВазов“№2,илипобанкова
сметка: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC: CECBBGSF, код
завидплащане:447000в„ЦКБ”АД,клонПловдив–България
доизтичанетонаопределениякраенчасидензаподаванена
заявлениязаучастиевтърга.

Таксатазаучастиевтъргае50.00(петдесет)леваисеза-
плащавкасатанаобщинаСадово(касана„МДТ“–деловодство)
наадрес: градСадово,областПловдив, ул. „ИванВазов“№2,

или по банкова сметка: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC:
CECBBGSF,кодзавидплащане:448090в„ЦКБ”АД,клонПлов-
див–Българиядоизтичанетонаопределениякраенчасиденза
подаваненазаявлениязаучастиевтърга.

Стъпказанаддаваневразмерна1608.00(хилядашестсто-
тиниосем)лева.

Справкаиогледнагореописанияобектвсекиработенден
от8:30до12:00часавОбщинскаадминистрациягр.Садовопри
служба„Управлениенасобствеността”,стая№313,ивкмет-
ствотонаселоЧешнегирово.

Търгътзаимотащесепроведена29.09.2022г.в10:30часа,в
сградатанаОбщинскатаадминистрациянагр.Садово,ул.„Иван
Вазов”№2.Повторентъргна06.10.2022г.от10:30часа.

Задължителна депозитна вноска се приема в каса-
та на Общинска администрация гр. Садово, ул. „Иван Ва-
зов“ № 2, или по банкова сметка на Община Садово: IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF в „ЦКБ” АД, клон
Пловдив–България,всрокдо16:00часана28.09.2022г.идо
16:00часана05.10.2022г.

МолбизаучастиещесеприематвделоводствотонаОбщин-
скатаадминистрациянагр.Садово,ул.„ИванВазов”№2,всрок
до16:00часана28.09.2022г.идо16:00часана05.10.2022г.

Къммолбатазаучастиекандидатитеприлагатиследнитедо-
кументи,поставенивнепрозрачензапечатанпликснадписна
участника(имеиадрес)ипредметанатърга:

Заюридическилицаиедноличнитърговци(ЕТ):
1.ДаннизаЕИК;
2.Ксерокопиеотличнакартанапредставляващияучастника;
3.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
4.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
5.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Зафизическилица:
1.Ксерокопиеотличнакартанаучастникаилинапредста-

вляващияучастника;
2.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
3.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
4.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Лицето,спечелилотърга,заплаща:
1.Данъкпочл.47,ал.2отЗМДТвразмерна3%отцената

насделката.
2.Таксапочл.29,ал.9,т.1отНаредба№4наОбС–Садово

заопределянеиадминистрираненаместните таксииценина
услугитенатериториятанаобщинаСадововразмерна600.00
(шестстотин)лева.

Адресителефоннаорганизатора:4122градСадово,общи-
наСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов”№2,тел.03118/26-
01,вътр.106.

ОБЯВАЗАПУБЛИЧЕНТЪРГ

ОБЩИНАСАДОВО,областПловдив,наоснованиеЗа-
повед№265/08.09.2022г.накметанаобщината,визпъл-
нениенаРешение№426,взетосПротокол№37отзасе-
даниенаОбС–Садово,проведенона02.08.2022г.,

ОБЯВЯВА
Публичентъргсявнонаддаванезапродажбанаимот–част-

наобщинскасобственост:незастроенурегулиранпоземленХI
–държавенвкв.105сплощ500кв.м,поподробнияустройствен
планнаЧешнегирово,приграници:урегулиранпоземленимот
Х–общински,улица,улица,урегулиранпоземленимотXII–об-
щински,спървоначалнапродажнаценавразмерна13505.00
(тринадесетхилядипетстотинипет)лева,безвключенДДС.

Тръжнатадокументациявключваследното:
1.Обява;
2. Решение № 426 на ОбС – Садово, взето с Протокол №

37/02.08.2022г.;
3.Актзачастнаобщинскасобственост№21/22.02.2001г.;
4.Скицанаимота;5.Проектнадоговоразапродажба.
Депозитнавносказаучастие:депозитнатавносказаучастие

втъргасеопределявразмерна4051.00(четирихилядиипетде-
сетиедин)леваисезаплащавкасатанаобщинаСадово(каса
на Общинска администрация – Садово, ет. 3) на адрес: град
Садово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№2,илипобанкова
сметка на Община Садово: IBAN BG22CECB97903342797200;
BIC:CECBBGSFв„ЦКБ”АД,клонПловдив–Българиядоизтича-
нетонаопределениякраенчасидензаподаваненазаявления
заучастиевтърга.

 Цена на тръжната документация: таксата за получаване
натръжнатадокументацияевразмерна400.00(четиристотин)
левасвключенДДС(заединкомплект).Заплащасевкасатана
община Садово (каса на „МДТ“ – деловодство) на адрес: град
Садово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№2,илипобанкова
сметка: IBANBG35CECB97908442797200;BIC:CECBBGSF, код
завидплащане:447000в„ЦКБ”АД,клонПловдив–България
доизтичанетонаопределениякраенчасидензаподаванена
заявлениязаучастиевтърга.

Таксатазаучастиевтъргае50.00(петдесет)леваисеза-
плащавкасатанаобщинаСадово(касана„МДТ“–деловодство)
наадрес: градСадово,областПловдив,ул. „ИванВазов“№2,
или по банкова сметка: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC:
CECBBGSF,кодзавидплащане:448090в„ЦКБ”АД,клонПлов-

див–Българиядоизтичанетонаопределениякраенчасиденза
подаваненазаявлениязаучастиевтърга.

Стъпкатазанаддаванеевразмерна1350.00(хилядатриста
ипетдесет)лева.

Справкаиогледнагореописанияобектвсекиработенден
от8:30до12:00часавОбщинскатаадминистрациянагр.Садо-
воприслужба„Управлениенасобствеността”,стая№313,ив
кметствотонаселоЧешнегирово.

Търгътзаимотащесепроведена29.09.2022г.в10:45часа,
всградатанаОбщинскатаадминистрациягр.Садово,ул.„Иван
Вазов”№2.Повторентъргна06.10.2022г.от10:45часа.

Задължителната депозитна вноска се приема в каса-
та на Общинската администрация гр. Садово, ул. „Иван Ва-
зов“ № 2, или по банкова сметка на Община Садово: IBAN
BG22CECB97903342797200; BIC: CECBBGSF в „ЦКБ” АД, клон
Пловдив–Българиявсрокдо16:00часана28.09.2022г.идо
16:00часана05.10.2022г.

МолбизаучастиещесеприематвделоводствотонаОбщин-
скатаадминистрациянагр.Садово,ул.„ИванВазов”№2,всрок
до16:00часана28.09.2022г.идо16:00часана05.10.2022г.

Към молбата за участие кандидатите прилагат и следните
документи,поставенивнепрозрачензапечатанпликснадписна
участника(имеиадрес)ипредметанатърга:

Заюридическилицаиедноличнитърговци(ЕТ):
1.ДаннизаЕИК;
2.Ксерокопиеотличнакартанапредставляващияучастни-

ка;
3.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
4.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
5.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Зафизическилица:
1.Ксерокопиеотличнакартанаучастникаилинапредста-

вляващияучастника;
2.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
3.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
4.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Лицето,спечелилотърга,заплаща:
1.Данъкпочл.47,ал.2отЗМДТвразмерна3%отцената

насделката.
2.Таксапочл.29,ал.9,т.1отНаредба№4наОбС–Садово

заопределянеиадминистрираненаместните таксииценина
услугитенатериториятанаобщинаСадововразмерна600.00
(шестстотин)лева.

Адресителефоннаорганизатора:4122градСадово,общи-
наСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов”№2,тел.03118/26
01,вътр.106.

ОБЯВАЗАПУБЛИЧЕНТЪРГ
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СнимкиБТА

Съюзът на слепите хора организира протести в Скопие. Членовете му искат по-добри условия за живот, интеграция 
в обществото, права за работа и достъп до обекти с маркировка, по-добри условия за образование и здравеопазване

Над 900 предполагаеми случая на холера и осем починали са 
докладвани в Сирия, информира Би Би Си. ООН изрази загри-

женост за първото потвърдено огнище на болестта в страната 
от години, заявявайки, че то представлява “сериозна заплаха” за 
региона.

Огнището е в провинциите Алепо и Дейр ал Зур. Смята се, 
че е свързано с консумацията на замърсена вода от река ефрат, 
която тече през провинциите и е използвана за поливане на зе-

меделски култури.
“Огнището представлява сериозна заплаха за хората в Сирия 

и региона”, предупреди хуманитарният координатор на ООН в 
страната имран риза. той припомни, че голям брой мигранти 
идват в европа именно от тази държава. Бързи диагностични 
тестове, интравенозни течности и рехидратиращи соли са били 
доставени на здравни заведения в засегнатите общности и в дру-

ги високорискови зони. С камиони се доставя чиста вода, но хо-

лерата продължава да се разпространява.

Епидемия от холера 
избухна в Сирия

Армения и Азербайджан съобщиха за близо 100 убити 
военни във вторник в най-сериозните боеве след войната от 
2020 г. за оспорвания регион Нагорни карабах.

предишната вълна сражения заради населения с арме-

нци анклав приключи с крехко примирие с русия като по-

средник. Двете страни се обвиниха взаимно в нарушението 
му и в нови нападения. 

ереван съобщи, че Баку “е подновил атаките с артилерия, 
миномети и едрокалибрени оръжия в посока Джермук и ве-

рин Шоржа”. Армения евакуира 2750 жители от граничните 
села заради обстрелите на Азербайджан. тя призова между-

народната общност да реагира. еС, САЩ, Франция, русия, 
иран и турция отправиха призиви за спиране на насилието. 

От своя страна Баку заяви, че арменските сили са на-

рушили примирието и са “обстреляли през нощта нашите 
позиции в зоните келбаджар и Лачин с миномети и арти-

лерия”. 

Отново сблъсъци
в Нагорни Карабах

Сърбия още обсъжда 
Доклада за преговорния 
процес с Прищина

Сръбската Скупщина продължи 
специалното си заседание с един-
ствена точка в дневния ред - Доклад 
за преговорния процес с Прищина за 
периода 15 юни 2021 г. - 1 септември 
2022 г., съобщи ТАНЮГ. Президен-
тът Александър Вучич представи 
доклада пред депутатите, призова-
вайки всички парламентарни групи 
да гласуват за документа, тъй като 
единството по този въпрос е важно 
и за имиджа на Сърбия в света.

Болсонаро напуска 
политиката, ако изгуби 
изборите

Бразилският президент Жаир 
Болсонаро заяви, че ще се оттегли 
от политическия живот, ако изгуби 
изборите през октомври. Той не е 
фаворит. През последните седмици 
67-годишният лидер заговори с по-
умерен тон в опит да привлече изби-
ратели с по-центристки нагласи.

Пакет се взриви в кампуса  
на университет в Бостън

В кампуса на Североизточния 
университет в Бостън избухна па-
кет, а от учебното заведение заяви-
ха, че един служител е получил леки 
наранявания. Властите съобщиха, 
че друг подозрителен пакет е на-
мерен в близост до известен музей 
на изкуствата. ФБР оказва съдей-
ствие при разследването.

Сироп с парацетамол  
убива десетки деца

Гамбия нареди на вносители и 
магазини да преустановят продаж-
бите на всички марки сироп с па-
рацетамол, докато правителство-
то разследва подозрителна връзка 
между лекарството и смъртта на 
десетки малки деца. Те са страда-
ли от невъзможност за уриниране, 
треска и повръщане, което бързо 
довело до бъбречна недостатъч-
ност. 

Голям горски  
пожар в Турция

Голям горски пожар бушува в 
турския средиземноморски окръг 
Мугла. Изпратени са 37 камиона с 
водни оръдия, 19 пожарни и 6 дру-
ги машини. 23 екипа работят на 
терен, подпомагани от технически 
персонал и служители на горската 
служба, 8 хеликоптера и 5 самоле-
та. Не е известна причината за по-
жара.

Пакистанският премиер Шахбаз 
Шариф (вляво) разговаря с 
пострадала от наводненията жена, 
временно настанена в палатка. 
Лидерът обеща на милионите, 
останали без дом, че правителството 
ще осигури средства всички 
да си построят нови домове

Лидерът на еНп в ев-

ропарламента манфред 
вебер предизвика недо-

волство в пленарната зала 
в Страсбург. Основна тема 
на заседанието и на деба-

та бе речта за състоянието 
на Съюза на германската 
председателка на евроко-

мисията Урсула фон дер 
Лайен. вебер обаче, който 
също е германец, се опита 
да отклони дебата, за да 
рекламира собствената си 
политическа акция в под-

крепа на Бойко Борисов, 
насрочена за по-късен час.

възползвайки се от пра-

вото си като лидер на група 
да реагира на речта на Ла-

йен, вебер взе думата, но 
заговори за Борисов. Де-

путати реагираха с ропот, 
подвиквания и дори го ос-

виркаха шумно. реакцията 
на негодувание започна, 
когато вебер влезе в по-

лемика със съпредседател-

ката на Зелените в еп Ска 
келер и заяви, че когато се 
говори за “проевропейци и 
антиевропейци”, темата не 
бива да се политизира. За-

лата реагира със смях.
чуха се призиви към 

председателката на еп ро-

берта мецола да му вземе 
думата.

в дневния ред на засе-

данието фигурираше искан 
от еНп дебат по актуален 
въпрос, свързан с “незакон-

но задържане на лидера на 
опозицията в България”. За 
изказване се бяха записали 
16 евродепутати, на първо 
място вносителят манфред 
вебер (ХДС).

в сравнение със су-

трешния дебат с участието 
на над 60 депутати, следо-

бедният, където фигури-

раше точката за Борисов, 
явно не привличаше голям 

интерес. Затова демаршът 
на вебер извън темата су-

тринта имаше за цел да 
рекламира неговата иници-

атива в подкрепа на лидера 
на ГерБ. Дебати от този 
тип не водят до гласуване 
на резолюция и се приемат 
само за сведение.

ДУмА припомня, че 
вебер неведнъж се афиши-

ра като най-високопоста-

вения евродепутат, който 
защитава Бойко Борисов. 
Същото може да се каже и 
за парламентарната група 
на европейската народна 
партия.

Бойко Борисов удари
и имиджа на Вебер
Евродепутатизаглушихасосвиркваниялидера
наЕнП,докатоговорешезаарестaнаекспремиера
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ОБЯВАЗАПУБЛИЧЕНТЪРГ
ОБЩИНАСАДОВО,областПловдив,наоснованиеЗаповед

№268/08.09.2022г.накметанаобщината,визпълнениенаРе-
шение№425,взетосПротокол№37отзаседаниенаОбС–Са-
дово,проведенона02.08.2022г.,

ОБЯВЯВА
Публичентъргсявнонаддаванезапродажбанаимотчаст-

наобщинскасобственост:незастроенурегулиранпоземленIV–
общ.обсл.ипроизв.дейноствкв.60,сплощот1050кв.мпопод-
робнияустройственпланнаселоБолярциприграници:улица,
урегулиранпоземленимотIII–параклис,урегулиранпоземлен
имотI–зеленина,урегулиранпоземленимотII–пазар,спър-
воначалнапродажнаценавразмерна42000.00(четиридесети
двехиляди)лева,безвключенДДС.

Тръжнатадокументациявключваследното:
1.Обява;
2.Решение№425наОбС–Садово,взетосПротокол№

37/02.08.2022г.;
3.Актзачастнаобщинскасобственост№260/04.07.2022г.;
4.Скицанаимота;
5.Проектнадоговоразапродажба.
Депозитнавносказаучастие:депозитнатавносказаучас-

тиевтъргасеопределявразмерна12600.00(дванадесетхиля-
диишестстотин)леваисезаплащавкасатанаобщинаСадово
(каса на Общинска администрация – Садово, ет. 3) на адрес:
градСадово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№2,илипобанко-
васметканаОбщинаСадово:IBANBG22CECB97903342797200;
BIC:CECBBGSFв„ЦКБ”АД,клонПловдив–Българиядоизтича-
нетонаопределениякраенчасидензаподаваненазаявления
заучастиевтърга.

Ценанатръжнатадокументация:таксатазаполучаванена
тръжнатадокументацияевразмерна400.00лева(четиристотин
лева),свключенДДС(заединкомплект).Заплащасевкасата
наобщинаСадово(касана„МДТ“–деловодство)наадрес:град
Садово,областПловдив,ул.„ИванВазов“№2,илипобанкова
сметка: IBANBG35CECB97908442797200;BIC:CECBBGSF, код
завидплащане:447000в„ЦКБ”АД,клонПловдив–България
доизтичанетонаопределениякраенчасидензаподаванена
заявлениязаучастиевтърга.

Таксатазаучастиевтъргае50.00(петдесет)леваисеза-
плаща в касата на община Садово (каса на „МДТ“ – деловод-
ство)наадрес:градСадово,областПловдив,ул.ИванВазов№
2,илипобанковасметка:IBANBG35CECB97908442797200;BIC:

CECBBGSF,кодзавидплащане:448090в„ЦКБ”АД,клонПлов-
див–Българиядоизтичанетонаопределениякраенчасиденза
подаваненазаявлениязаучастиевтърга.

Стъпкатазанаддаванеевразмерна4200.00(четирихиляди
идвеста)лева.

Справкаиогледнагореописанияобектвсекиработенден
от8:30до12:00часавОбщинскатаадминистрациянагр.Садо-
воприслужба„Управлениенасобствеността”,стая№313,ив
кметствотонаселоБолярци.

Търгътзаимотащесепроведена29.09.2022г.в10:00часав
сградатанаОбщинскатаадминистрациянагр.Садово,ул.„Иван
Вазов”№2.Повторентъргна06.10.2022г.от10:00часа.

ЗадължителнадепозитнавноскасеприемавкасатанаОб-
щинскатаадминистрациянагр.Садово,ул. „ИванВазов“№2,
или по банкова сметка: IBAN BG35CECB97908442797200; BIC:
CECBBGSF,кодзавидплащане:448090в„ЦКБ”АД,клонПлов-
див–България,всрокдо16:00часана28.09.2022г.идо16:00
часана05.10.2022г.

МолбизаучастиещесеприематвделоводствотонаОбщин-
скатаадминистрациянагр.Садово,ул.„ИванВазов”№2,всрок
до16:00часана28.09.2022г.идо16:00часана05.10.2022г.

Към молбата за участие кандидатите прилагат и следните
документи, поставени в непрозрачен запечатан плик с надпис
научастника(имеиадрес)ипредметанатърга:

Заюридическилицаиедноличнитърговци(ЕТ):
1.ДаннизаЕИК;
2.Ксерокопиеотличнакартанапредставляващияучастника;
3.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
4.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
5.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Зафизическилица:
1.Ксерокопиеотличнакартанаучастникаилинапредста-

вляващияучастника;
2.Документзавнесенадепозитнавноска(оригинал);
3.Документзаплатенатаксазаучастиевтърг–50.00лева

(копие);
4.Квитанциязазакупенатръжнадокументация(копие).
Лицето,спечелилотърга,заплаща:
1.Данъкпочл.47,ал.2отЗМДТвразмерна3%отцената

насделката.
2.Таксапочл.29,ал.9,т.1отНаредба№4наОбС–Садово

заопределянеиадминистрираненаместнитетаксииценина
услугитенатериториятанаобщинаСадововразмерна600.00
(шестстотин)лева.

    Адрес и телефон на организатора: 4122 град Садово,
община Садово, област Пловдив, ул. „Иван Вазов” № 2, тел.
03118/26-01,вътр.106.

ОБЯВА

СнимкаБТа

Полицаи във Вашингтон предотвратяват сблъсък между защитници на правото на аборт и онези,  
които настояват той да бъде забранен със закон. Вече няколко месеца темата разделя американците

Фон дер Лайен иска
€180 за мегаватчас 
Еврокомисиятаеамбициранадасъбере
140млрд.евроотенергийнитегиганти

Лидерката на евроко-

мисията Урсула фон дер 
Лайен поиска таван на це-

ната на тока от негазови 
производители в размер 
на 180 евро за мегават-

час, предадоха агенциите. 
Надценката ще бъде съби-

рана за компенсиране на 
бизнеса и потребителите, 
засегнати от поскъпване-

то на тока.
еС може да събере над 

140 млрд. евро от свръх-

печалбите на компаниите, 
произвеждащи евтин ток, 
и от тези, които добиват 
изкопаеми горива, в полза 
на най-засегнатите от ви-

соките цени на енергията. 
това каза Урсула фон дер 
Лайен в годишната си реч 
пред европарламента за 
състоянието на Съюза.

Цените на енергията в 
еС се повишиха 10 пъти 
в сравнение с периода 
преди пандемията, каза 
Фон дер Лайен. като 
една от основните мерки 
за справяне с проблема тя 
посочи пренасочването 
на огромните печалби на 

компаниите, произвеж-

дащи евтин ток: “тези 
компании имат приходи, 
които никога не отчитат. 
при нашата пазарна со-

циална икономика печал-

бите са нещо добро, но в 
тези времена е погрешно 
да се получават рекордно 
високи печалби чрез въз-

ползване от войната и на 
гърба на нашите потре-

бители. в тези времена 
печалбите трябва да се 
канализират и насочат 
към тези, които се нуж-

даят най-много от тях. 
Нашето предложение ще 
доведе до набирането на 
над 140 милиарда евро 
за държавите членки, с 
които да се омекоти уда-

рът.”
Фон дер Лайен се вър-

на към идеята за таван 
на цените на газа: “Със 
страните членки ще под-

готвим редица мерки, за 
да видим как можем да 
свалим цените на газа по 
разумен начин.”

“Намаляването на по-

треблението по време на 

пиковите часове ще озна-

чава повече резерв и по-
ниски цени, затова пред-

лагаме страните членки 
да намалят общото си 

енергийно потребление”, 
предложи тя. по думите 
й ще бъде създадена нова 
банка, която да стимули-

ра инвестициите във во-

дород, и 3 милиарда евро 
ще отидат за създаването 
на пазар за водород. 

За антируските санк-

ции тя каза: “искам да 
бъда много ясна: санкци-

ите ще останат. време е 
да покажем решителност, 
а не да търсим умиротво-

рение, това трябва да е 
ясно. Същото важи и за 
финансовата подкрепа за 
Украйна”. Според Лайен 

еС е наложил “най-мощ-

ните санкции от всички, 
които светът познава” 
срещу русия и описа как 
вижда последствията от 
тях. руският финансов 
сектор е “на живото-

поддържащи машини” 
поради блокирането на 
достъпа на руските бан-

ки до международните 
пазари. тя също така 
изрази убеждението си, 
че “руската индустрия 
е в руини”, като даде за 
пример предполагаемото 
използване на чипове от 
домакински уреди в ру-

ската военна техника.

киргизстански и та-

джикистански граничари 
влязоха в няколко прес-

трелки заради граничен 
спор, предадоха агенци-

ите. Сблъсъкът е запо-

чнал в сряда призори, 
след като киргизски гра-

ничари обвинили таджи-

киските си колеги, че са 
заели позиции на част от 
границата, която не е де-

маркирана. таджикистан 
твърди, че киргизските 

граничари са започнали 
да стрелят с огнестрелни 
оръжия и минохвъргачки 
по таджикска гранична 
застава и е бил убит един 
таджикски граничар, а 
двама - ранени. киргиз-

стан досега не е съобщил 
за жертви.

русия призова та-

джикистан и киргизстан 
незабавно да овладеят 
ситуацията на граница-

та.

Балканите молят 
Путин да не спира газа

Балкански държави са поискали от турския прези-

дент реджеп ердоган да помоли руския си колега влади-

мир путин да не спира доставките на газ през зимата, съ-

общава турският новинарски сайт “Сон дакика”. това е 
казал земеделският министър вахит киришджи, придру-

жавал ердоган при обиколката му наскоро из Западните 
Балкани. министърът разкри това по време на честване 
на историческо събитие.

“първо посетихме Босна и Херцеговина, след това 
Сърбия и Хърватия. изречението, изразено от президен-

тите и премиерите на трите държави, както и от нашите 
събеседници министри, беше следното: “Следващата 
седмица (тази седмица, бел.ред.) ще бъдете на срещата 
на върха на Шанхайската организация за сътрудничест-

во. моля ви, говорете с путин там. имате добри отноше-

ния и с президента на Азербайджан илхам Алиев, моля, 
помолете ги да не намаляват през зимния сезон течните 
горива и газа, който доставят.” 

Престрелки между 
Киргизстан и 
Таджикистан
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n Йоана, тази година ще водиш 
първи клас. Какво е чувството, с което 
посрещаш новата учебна година?

- много се вълнувам и съм изпълне-
на с трепетно очакване и ентусиазъм, тъй 
като това е моят първи випуск като кла-
сен ръководител. надявам се работата 
ми с децата и родителите да бъде успеш-
на и ползотворна.

n Началният учител е може би 
най-важният в живота. Какво тряб-
ва да даде на децата за тези четири 
години, през които е с тях? 

- началният учител наистина е много 
важен. Децата за първи път прекрачват 
прага на училището и в хода на учебна-
та работа придобиват знания, умения и 
навици за учене, които са основа за по-
нататъшното им обучение и реализиране 
в учебна среда. От качеството на нашата 
работа до голяма степен зависи как уче-
ниците ще се справят по-нагоре с учеб-
ния материал. ето защо отговорността е 
голяма и учителят трябва да даде всичко 

от себе си, за да постиг-
не колкото може по-ви-
соки резултати - с класа 
като цяло и с всяко дете 
поотделно. Затова се 
искат търпение, моти-
виране, индивидуален 
подход, внимание и 
взаимно доверие меж-
ду деца, родители, учи-
тели.

n Как, кога и защо 
реши да станеш нача-
лен учител?

- мисля, че дори 
и неосъзнато, винаги 
съм го носила в себе си. 
родена съм и съм из-
раснала в семейство на 
учители (баба ми беше 
учител по математика, 

а майка ми - детски и начален учител) и 
добрият пример е бил пред мен. приеха 
ме начална педагогика, но се колебаех 
дали това е, което мога и искам да правя 
цял живот. разбрах го, когато за първи 
път влязох в класна стая в ролята на учи-
тел и проведох първия си урок по време 
на практика. чувството, което изпитах, 
заставайки пред дъската с всички тези 
жадни за нови знания погледи, насочени 
към мен, беше разтърсващо! в този мо-
мент усетих, че съм открила точното си 
място и своето най-желано поприще.

n Спомняш ли си твоя първи 15 
септември като ученичка, своята пър-
ва начална учителка?

- спомням си и никога няма да ги 
забравя. Учех в 199 ОУ, в класа на вик-
тория Шошерова. Определено първият 
начален учител оставя отпечатък в съз-
нанието на всеки ученик. помня първия 
учебен ден, изпълнен с много вълнения и 

емоции, и момента, в който зърваш учи
теля си и той ти се усмихва и те хваща за 
ръка, а ти се успокояваш и разбираш, че 
ти предстои нещо хубаво и запомнящо 
се.

n Ако направим паралел между то-
гава, когато си ученичка, и сега, когато 
си учителка - различни ли са децата?

- Децата хем са различни, хем не съв
сем. човешките характери, поведение и 
качества не са се променили, но тяхното 
проявление зависи от условията, среда
та.

За съжаление, с всяка следваща го
дина се срещат все повече трудности в 
работата с децата. навиците и всекидне
вието им са много по-различни, става им 
все по-безинтересно в училище да заля
гат над учебници и книги. все по-трудна 
задача е да ги мотивираш и дисциплини
раш.

n Преди години основните хора в 
града или селото са били кметът, по-
път и даскалът. Днес модерно ли е да 
си учител?

- трудът на учителя дълго време беше 
оценяван твърде ниско. Да не говорим за 
липсата на уважение към преподавателя. 
иска ми се хората да разберат, че повече
то учители наистина влагат сърце и душа 

в работата си и го правят за децата, не за 
себе си.

радва ме фактът, че все повече млади 
хора се насочват към тази сфера. Докато 
бях ученичка, това наистина беше про
фесията с най-нисък интерес от младите 
и почти нямахме такива учители.

n Какви качества трябва да при-
тежава добрият учител?

- едва ли бихме могли да изброим 
всички качества, които трябва да притежа
ва един учител, за да бъде определен като 
добър. мисля, че най-важните от тях, осо
бено в начален етап, са любов и търпение 
към децата, комуникативност, творчески 
подход към работата, съвременни методи 
на преподаване, индивидуален подход, 
умение да увлича децата и да ги мотивира 
за учене. Бих добавила още интелигент
ност, готовност за постоянно развитие, ви
сока гражданска отговорност и социална 
активност. много са наистина необходи
мите качества и затова е толкова трудно да 
бъде упражнявана тази професия.

n Да си представим, че си минис-
тър на просветата. Какво би промени-
ла в образователната система у нас?

- трудно ми е да си го представя. ми
сля, че за подобна длъжност човек трябва 
да притежава доста по-голям от моя дву
годишен опит. със сигурност има много 
проблеми в системата на образованието, 
които чакат да бъдат разрешени: недос
тиг на учители, начин на финансиране, 
бюрокрацията в училище, преминаване 
към проблемно-ориентирано обучение и 
промяна в начина на учене към по-сво
боден, творчески учебен процес с повече 
възможности за работа, следвайки инте
реса на децата, и т.н.

n Ценност ли е образованието 
днес? 

- Образованието е било и остава цен
ност, необходима за съвременния тех
нологичен живот. Образованият човек 
винаги ще има преимущество пред не
грамотния. чрез своето обучение човек 
натрупва знания, научава ценни уроци 
и придобива качества и умения, без кои
то няма как да оцелее в определени жи
тейски ситуации. не липсват модели за 
подражание в обществото ни и колкото 
по-образован е човек, толкова по-голяма 
е възможността да направи качествен и 
смислен избор за своето бъдеще.

n Работиш в 93-то СУ "Алексан-
дър Теодоров-Балан". Защо го избра и 
какви са твоите впечатления?

- може да прозвучи нереално, но това 
беше единственото училище, в което 
имах желание да работя. може би, защото 
го свързвах с преломния момент в живота 
си, когато осъзнах какво е призванието ми 
и къде е сърцето ми. Заобиколена съм от 
истински професионалисти, от които има 
много какво да науча. в основата на успе
ха стои екипът и екипната работа, а тук те 
са на високо ниво.

изпитвам благодарност, че имам въз
можността да работя в това училище, ко
ето полага всички усилия да се развива и 
надгражда под ръководството и на опит
ни, и на млади, изпълнени с хъс и амби
ции, хора.

n Извън училище... Какво обичаш да 
правиш в свободното си време?

- Обичам да пътувам и да прекарвам 
време със семейството и близките си.

n Какво обичаш да четеш? Коя е 
любимата ти книга?

- чета всичко, но много обичам исто
рически романи. Любима ми е трилогията 
на Димитър талев "самуил".

n Проучвания показват, че млади-
те хора четат все по-малко. Как би ко-
ментирала този факт?

- мисля, че това има своето обяснение. 
в съвременното динамично, консуматор
ско общество, в което живеем, младите 
хора търсят бърз, лесен и ефектен начин 
да получат информацията, емоциите или 
преживяванията, които са им необходи
ми. това, от своя страна, предопределя 
предпочитанията им към филми, игри 
или дори книги с повече екшън, в които 
действието се развива бързо и главолом
но. а ако четат, предпочитат други източ
ници, не книжните.

За мен като учител стои въпросът: 
"как да мотивирам децата да четат?" 
мисля, че ранният контакт с книгата е 
изключително важен фактор. можем да 
започнем, например, с подреден в класна
та стая кът за четене с подбрани, подходя
щи за учениците книги, които те могат да 
четат и разглеждат в междучасието, а при 
подходящ случай - и в час.

n Ако трябва да се опишеш с пет 
думи, то ти си...

- честна в отношенията си, целеу
стремена, лоялна, откровена, пряма.

n Какви качества цениш най-мно-
го в хората?

- честността и лоялността за мен са 
на първо място. 

n Имаш ли любима мисъл, която 
следваш?

- "Бъдещето зависи от това, което 
правим в момента."

Образованието ни прилича на 
имота на смолянчанина, който от-
кри огромна пещера под дома си - 
повърхностно проблемът може да 

бъде замазан, но, като погледнеш 
по-надълбоко, виждаш огромна 
дупка, която поглъща всякакво 
полезно усилие, пари и ресурси. 

КОВИД-19 или парно

рискът от дистанционно 
обучение отново е надвиснал 
над главите на ученици и роди-
тели, но този път причината е в 
по-малка степен заради корона-
вируса. въпреки че министер-
ствата на здравеопазването и на 
образованието обявиха доста 
изненадващо мерки за ограни-
чаване на заразата в училища-
та, едва ли някой очаква, че ще 
има затваряне на класните стаи 
заради епидемия. институци-

ите препоръчаха учене на две 
смени, започване на учебния 
ден в различен час, разминава-
не на междучасия, индивиду-
ални занимания, максимално 
много часове на открито, често 
проветряване, дистанция меж-
ду учител и ученици поне до 14 
октомври.

съмненията за онлайн уроци 
по-скоро са свързани със запла-
хите от тежка зима заради енер-
гийната криза. много директори, 
особено от по-малките населени 
места, са притеснени дали ще мо-
гат да отопляват сградите. За тях 
единствен вариант без осигуре-
но гориво остава преминаването 
към дистанционно обучение. на 
фона на тези тревоги служебни-
ят министър сашо пенов заяви, 
че няма да се стигне до затваряне 
на училища заради недостиг на 
средства.

С директори, без 
директори 

нестабилност в системата 
безспорно носи и неустановено-
то положение на над 450 дирек-
тори, за чиито постове тръгнаха 
конкурси. те трябваше да са по 
напълно нови правила, които 
допълнително натовариха кан-
дидатите. Бъдещите училищни 
ръководители трябва да защита-
ват концепция за стратегическо 

управление на институцията за 
три години напред, както и да 
решават четири казуса от обла
сти, свързани със спецификата 
на институцията. 

месец преди началото на учеб
ната година и дни преди датите за 
явяване на интервюта, изненадва
що съдът спря наредбата за про
веждане на конкурсите заради жал
ба на учител и положението стана 
висящо.

Оказа се, че директорите във 
въпросните 450 училища са с пре
дизвестия, а някои от тях са пен
сионирани. синдикати и органи
зации предупредиха за рискове от 
дестабилизация на системата, тъй 
като делото по същество срещу на
редбата на мОн може да продъл
жи месеци или години. От ведом
ството все пак увериха, че няма да 
остане училище без ръководител, 
въпреки че не е ясен какъв е стату
тът на временните ръководители. 

За НЕИСПУО

непосредствено преди 15 
септември директорите бяха по
ставени и пред друг неочакван, 
но в същото време и предвидим, 
проблем. той е свързан с въвеж
дането на новата национална 
електронна информационна сис
тема за предучилищното и учи
лищното образование (неис
пУО).

тя тръгна още в началото на 
2022 г., но на практика в пълен 
обем заработи едва през по
следните седмици. системата е 
вътрешна за мОн  и за цялото 
образование. в нея директорите 
са задължени да въведат цяла
та информация от училищата 
- брой ученици, информация за 
родителите им, за средата на 
живот, информация за уроци, 
лекторски часове, нормативи 
на учителите. От националната 
електронна система информа
цията попада в електронните 
дневници. 

Оказа се обаче, че като всяко 

електронно нещо у нас, колкото 
и да е очаквано и подготвяно, то 
трудно се прилага. на практика 
новата система почти не работи, 
срива се, през деня не е актив
на, а учители и ръководства са 
принудени да влизат в нея през 
тъмната част от денонощието, 
когато тя тръгва на бавни тем
пове. ако авторите на система
та не се справят с проблемите й, 
това със сигурност ще доведе до 
директорски бунт, предупреж
дават от училищата. 

една от малкото положител
ни новини в началото на учебната 
година е, че тя започва с

по-високи учителски 
заплати

най-малко 1486 лв. получават 
преподавателите от 1 септември. 
минималната основна заплата за 
старши учител и старши възпита
тел е 1533 лв., а за главен учител 
и главен възпитател - 1592 лв. 
на заместник-директор се падат 

най-малко 1675 лв., а на директор 
- 1810 лв. 

Децата обаче са далеч от въ
трешните проблеми на системата, 
те само ги отразяват в процеса на 
обучението. За тях прекрачването 
на прага на класната стая под сил
ния и отсечен звук на училищния 
звънец е свързано с емоции, тре
пет и надежди. 

Училището в сянката 
на несигурността
15септемвриидваснадеждаиемоции
задецатаинестабилностзаучителите

Деси ВЕЛЕВА 
Училището отново тръгва под сянката на несигурността. 
15 септември идва в периферията на КОВИД-кризата, в 
условията на честа смяна на властта, с неразрешени правни 
казуси, административни неуредици и все пак - с много на-
дежди. Ако някой е очаквал, че пукнатините в образовател-
ната система бързо ще бъдат запълнени от ентусиазма на 
учителите, които посрещат новата учебна година с по-висо-
ки заплати, то той е в грешка.

СнимкаЛиченархив

ЙоанаТурЛакова:

Винаги съм мечтала да работя с деца
колкотопо-образованечовек,толковапо-голямаевъзможносттаданаправи
качественисмисленизборзасвоетобъдеще,казвамладатаучителка

Интервю на Боян БОЙЧЕВ ЙОАНА ТУРЛАКОВА е родена в София на 3 март 1995 г. 
Работи като начален учител в 93-то Средно училище “Александър 
Теодоров-Балан”. Завършила е СУ “Св. Климент Охридски”, специалност 
“Начална училищна педагогика и английски език”, бакалавър и магистър.
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n Йоана, тази година ще водиш 
първи клас. Какво е чувството, с което 
посрещаш новата учебна година?

- много се вълнувам и съм изпълне
на с трепетно очакване и ентусиазъм, тъй 
като това е моят първи випуск като кла
сен ръководител. надявам се работата 
ми с децата и родителите да бъде успеш
на и ползотворна.

n Началният учител е може би 
най-важният в живота. Какво тряб-
ва да даде на децата за тези четири 
години, през които е с тях? 

- началният учител наистина е много 
важен. Децата за първи път прекрачват 
прага на училището и в хода на учебна
та работа придобиват знания, умения и 
навици за учене, които са основа за по-
нататъшното им обучение и реализиране 
в учебна среда. От качеството на нашата 
работа до голяма степен зависи как уче
ниците ще се справят по-нагоре с учеб
ния материал. ето защо отговорността е 
голяма и учителят трябва да даде всичко 

от себе си, за да постиг
не колкото може по-ви
соки резултати - с класа 
като цяло и с всяко дете 
поотделно. Затова се 
искат търпение, моти
виране, индивидуален 
подход, внимание и 
взаимно доверие меж
ду деца, родители, учи
тели.

n Как, кога и защо 
реши да станеш нача-
лен учител?

- мисля, че дори 
и неосъзнато, винаги 
съм го носила в себе си. 
родена съм и съм из
раснала в семейство на 
учители (баба ми беше 
учител по математика, 

а майка ми - детски и начален учител) и 
добрият пример е бил пред мен. приеха 
ме начална педагогика, но се колебаех 
дали това е, което мога и искам да правя 
цял живот. разбрах го, когато за първи 
път влязох в класна стая в ролята на учи-
тел и проведох първия си урок по време 
на практика. чувството, което изпитах, 
заставайки пред дъската с всички тези 
жадни за нови знания погледи, насочени 
към мен, беше разтърсващо! в този мо-
мент усетих, че съм открила точното си 
място и своето най-желано поприще.

n Спомняш ли си твоя първи 15 
септември като ученичка, своята пър-
ва начална учителка?

- спомням си и никога няма да ги 
забравя. Учех в 199 ОУ, в класа на вик-
тория Шошерова. Определено първият 
начален учител оставя отпечатък в съз-
нанието на всеки ученик. помня първия 
учебен ден, изпълнен с много вълнения и 

емоции, и момента, в който зърваш учи-
теля си и той ти се усмихва и те хваща за 
ръка, а ти се успокояваш и разбираш, че 
ти предстои нещо хубаво и запомнящо 
се.

n Ако направим паралел между то-
гава, когато си ученичка, и сега, когато 
си учителка - различни ли са децата?

- Децата хем са различни, хем не съв-
сем. човешките характери, поведение и 
качества не са се променили, но тяхното 
проявление зависи от условията, среда-
та.

За съжаление, с всяка следваща го-
дина се срещат все повече трудности в 
работата с децата. навиците и всекидне-
вието им са много по-различни, става им 
все по-безинтересно в училище да заля-
гат над учебници и книги. все по-трудна 
задача е да ги мотивираш и дисциплини-
раш.

n Преди години основните хора в 
града или селото са били кметът, по-
път и даскалът. Днес модерно ли е да 
си учител?

- трудът на учителя дълго време беше 
оценяван твърде ниско. Да не говорим за 
липсата на уважение към преподавателя. 
иска ми се хората да разберат, че повече-
то учители наистина влагат сърце и душа 

в работата си и го правят за децата, не за 
себе си.

радва ме фактът, че все повече млади 
хора се насочват към тази сфера. Докато 
бях ученичка, това наистина беше про-
фесията с най-нисък интерес от младите 
и почти нямахме такива учители.

n Какви качества трябва да при-
тежава добрият учител?

- едва ли бихме могли да изброим 
всички качества, които трябва да притежа-
ва един учител, за да бъде определен като 
добър. мисля, че най-важните от тях, осо-
бено в начален етап, са любов и търпение 
към децата, комуникативност, творчески 
подход към работата, съвременни методи 
на преподаване, индивидуален подход, 
умение да увлича децата и да ги мотивира 
за учене. Бих добавила още интелигент-
ност, готовност за постоянно развитие, ви-
сока гражданска отговорност и социална 
активност. много са наистина необходи-
мите качества и затова е толкова трудно да 
бъде упражнявана тази професия.

n Да си представим, че си минис-
тър на просветата. Какво би промени-
ла в образователната система у нас?

- трудно ми е да си го представя. ми-
сля, че за подобна длъжност човек трябва 
да притежава доста по-голям от моя дву-
годишен опит. със сигурност има много 
проблеми в системата на образованието, 
които чакат да бъдат разрешени: недос-
тиг на учители, начин на финансиране, 
бюрокрацията в училище, преминаване 
към проблемно-ориентирано обучение и 
промяна в начина на учене към по-сво-
боден, творчески учебен процес с повече 
възможности за работа, следвайки инте-
реса на децата, и т.н.

n Ценност ли е образованието 
днес? 

- Образованието е било и остава цен-
ност, необходима за съвременния тех-
нологичен живот. Образованият човек 
винаги ще има преимущество пред не-
грамотния. чрез своето обучение човек 
натрупва знания, научава ценни уроци 
и придобива качества и умения, без кои-
то няма как да оцелее в определени жи-
тейски ситуации. не липсват модели за 
подражание в обществото ни и колкото 
по-образован е човек, толкова по-голяма 
е възможността да направи качествен и 
смислен избор за своето бъдеще.

n Работиш в 93-то СУ "Алексан-
дър Теодоров-Балан". Защо го избра и 
какви са твоите впечатления?

- може да прозвучи нереално, но това 
беше единственото училище, в което 
имах желание да работя. може би, защото 
го свързвах с преломния момент в живота 
си, когато осъзнах какво е призванието ми 
и къде е сърцето ми. Заобиколена съм от 
истински професионалисти, от които има 
много какво да науча. в основата на успе-
ха стои екипът и екипната работа, а тук те 
са на високо ниво.

изпитвам благодарност, че имам въз-
можността да работя в това училище, ко-
ето полага всички усилия да се развива и 
надгражда под ръководството и на опит-
ни, и на млади, изпълнени с хъс и амби-
ции, хора.

n Извън училище... Какво обичаш да 
правиш в свободното си време?

- Обичам да пътувам и да прекарвам 
време със семейството и близките си.

n Какво обичаш да четеш? Коя е 
любимата ти книга?

- чета всичко, но много обичам исто-
рически романи. Любима ми е трилогията 
на Димитър талев "самуил".

n Проучвания показват, че млади-
те хора четат все по-малко. Как би ко-
ментирала този факт?

- мисля, че това има своето обяснение. 
в съвременното динамично, консуматор-
ско общество, в което живеем, младите 
хора търсят бърз, лесен и ефектен начин 
да получат информацията, емоциите или 
преживяванията, които са им необходи-
ми. това, от своя страна, предопределя 
предпочитанията им към филми, игри 
или дори книги с повече екшън, в които 
действието се развива бързо и главолом-
но. а ако четат, предпочитат други източ-
ници, не книжните.

За мен като учител стои въпросът: 
"как да мотивирам децата да четат?" 
мисля, че ранният контакт с книгата е 
изключително важен фактор. можем да 
започнем, например, с подреден в класна-
та стая кът за четене с подбрани, подходя-
щи за учениците книги, които те могат да 
четат и разглеждат в междучасието, а при 
подходящ случай - и в час.

n Ако трябва да се опишеш с пет 
думи, то ти си...

- честна в отношенията си, целеу-
стремена, лоялна, откровена, пряма.

n Какви качества цениш най-мно-
го в хората?

- честността и лоялността за мен са 
на първо място. 

n Имаш ли любима мисъл, която 
следваш?

- "Бъдещето зависи от това, което 
правим в момента."

Образованието ни прилича на 
имота на смолянчанина, който от
кри огромна пещера под дома си - 
повърхностно проблемът може да 

бъде замазан, но, като погледнеш 
по-надълбоко, виждаш огромна 
дупка, която поглъща всякакво 
полезно усилие, пари и ресурси. 

КОВИД-19 или парно

рискът от дистанционно 
обучение отново е надвиснал 
над главите на ученици и роди
тели, но този път причината е в 
по-малка степен заради корона
вируса. въпреки че министер
ствата на здравеопазването и на 
образованието обявиха доста 
изненадващо мерки за ограни
чаване на заразата в училища
та, едва ли някой очаква, че ще 
има затваряне на класните стаи 
заради епидемия. институци

ите препоръчаха учене на две 
смени, започване на учебния 
ден в различен час, разминава-
не на междучасия, индивиду-
ални занимания, максимално 
много часове на открито, често 
проветряване, дистанция меж-
ду учител и ученици поне до 14 
октомври.

съмненията за онлайн уроци 
по-скоро са свързани със запла-
хите от тежка зима заради енер-
гийната криза. много директори, 
особено от по-малките населени 
места, са притеснени дали ще мо-
гат да отопляват сградите. За тях 
единствен вариант без осигуре-
но гориво остава преминаването 
към дистанционно обучение. на 
фона на тези тревоги служебни-
ят министър сашо пенов заяви, 
че няма да се стигне до затваряне 
на училища заради недостиг на 
средства.

С директори, без 
директори 

нестабилност в системата 
безспорно носи и неустановено-
то положение на над 450 дирек-
тори, за чиито постове тръгнаха 
конкурси. те трябваше да са по 
напълно нови правила, които 
допълнително натовариха кан-
дидатите. Бъдещите училищни 
ръководители трябва да защита-
ват концепция за стратегическо 

управление на институцията за 
три години напред, както и да 
решават четири казуса от обла-
сти, свързани със спецификата 
на институцията. 

месец преди началото на учеб-
ната година и дни преди датите за 
явяване на интервюта, изненадва-
що съдът спря наредбата за про-
веждане на конкурсите заради жал-
ба на учител и положението стана 
висящо.

Оказа се, че директорите във 
въпросните 450 училища са с пре-
дизвестия, а някои от тях са пен-
сионирани. синдикати и органи-
зации предупредиха за рискове от 
дестабилизация на системата, тъй 
като делото по същество срещу на-
редбата на мОн може да продъл-
жи месеци или години. От ведом-
ството все пак увериха, че няма да 
остане училище без ръководител, 
въпреки че не е ясен какъв е стату-
тът на временните ръководители. 

За НЕИСПУО

непосредствено преди 15 
септември директорите бяха по-
ставени и пред друг неочакван, 
но в същото време и предвидим, 
проблем. той е свързан с въвеж-
дането на новата национална 
електронна информационна сис-
тема за предучилищното и учи-
лищното образование (неис-
пУО).

тя тръгна още в началото на 
2022 г., но на практика в пълен 
обем заработи едва през по-
следните седмици. системата е 
вътрешна за мОн  и за цялото 
образование. в нея директорите 
са задължени да въведат цяла-
та информация от училищата 
- брой ученици, информация за 
родителите им, за средата на 
живот, информация за уроци, 
лекторски часове, нормативи 
на учителите. От националната 
електронна система информа-
цията попада в електронните 
дневници. 

Оказа се обаче, че като всяко 

електронно нещо у нас, колкото 
и да е очаквано и подготвяно, то 
трудно се прилага. на практика 
новата система почти не работи, 
срива се, през деня не е актив-
на, а учители и ръководства са 
принудени да влизат в нея през 
тъмната част от денонощието, 
когато тя тръгва на бавни тем-
пове. ако авторите на система-
та не се справят с проблемите й, 
това със сигурност ще доведе до 
директорски бунт, предупреж-
дават от училищата. 

една от малкото положител-
ни новини в началото на учебната 
година е, че тя започва с

по-високи учителски 
заплати

най-малко 1486 лв. получават 
преподавателите от 1 септември. 
минималната основна заплата за 
старши учител и старши възпита-
тел е 1533 лв., а за главен учител 
и главен възпитател - 1592 лв. 
на заместник-директор се падат 

най-малко 1675 лв., а на директор 
- 1810 лв. 

Децата обаче са далеч от въ-
трешните проблеми на системата, 
те само ги отразяват в процеса на 
обучението. За тях прекрачването 
на прага на класната стая под сил-
ния и отсечен звук на училищния 
звънец е свързано с емоции, тре-
пет и надежди. 

Училището в сянката 
на несигурността
15септемвриидваснадеждаиемоции
задецатаинестабилностзаучителите

ЙоанаТурлакова:

Винаги съм мечтала да работя с деца
колкотопо-образованечовек,толковапо-голямаевъзможносттаданаправи
качественисмисленизборзасвоетобъдеще,казвамладатаучителка

Близо 57 000 първокласници се очаква да влязат в класните 
стаи на 15 септември. В София те са почти 14 000, над 2750 
са във Варна, 1260 - в Стара Загора, 500 - в Асеновград, 240 - 
в Смолян, 51 - в Брезник, 4 - в село Трекляно. 
От 2009 г. насам се отчита тревожен спад в раждаемост-
та, а оттам - и на първокласниците. През учебната 2015-
2016 година те са били 64 841, а година по-рано - 67 337. През 
миналата година за първи път на училище тръгнаха 58 593 
деца. Общо около 700 000 ученици ще прекрачат училищния 
праг в 2347 школа в цялата страна.

57 000 първокласници 
влизат в клас
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четвъртък
15 септември

какво свърши министер-
ството на туризма за седем 
месеца под ръководството на 
министър Христо проданов от 
Бсп.    

 Най-голямото предизви-
кателство бяха     глобалните 
кризи - военните действия в 
украйна, негативните ефекти 
от пандемията, нарушените 
вериги на доставки и произ-
хождащата от това инфлация. 
министерството на туризма 
с администриране на работна 
група "Настаняване" подпо-
могна министерския съвет 
в целия период на кризата с 
войната в украйна и настаня-
ването на разселени лица от 24 
февруари 2022 г., като програ-
мата продължи до 31 август. 
изплатената помощ за хотели-
те и местата за настаняване е 
над 70 милиона лева. 

 с цел разработване на 
секторни политики и мерки с 
оглед преодоляване ликвид-
ната криза на туристическия 
бранш вследствие на ковиД-
19 и възстановяване на турис-
тическия сектор се осигуриха 
финансови помощи - 60 млн. 
лв. (две схеми за подпомагане 
на туристическия сектор по 30 
млн. лв.), 6 млн. лв. за туропе-
ратори и с цел преодоляване 
на последиците от пандемия-
та се предоставяше държавна 
помощ.

 възстанови се мярката 
35 евро за седалка за стиму-
лиране на входящия туризъм 
на стойност 25 млн. лв. за ту-
роператори, които използват 
въздушни превозвачи, прите-
жаващи лиценз за чартърни 
полети до България с цел ту-
ризъм. 

 с цел осигуряване на 
достъп до достатъчно и раз-
нообразно финансиране за 
малките и средните предприя-
тия бяха договорени по-добри 
условия за кредитиране на 
бранша от страна на Българ-
ската банка за развитие ББр. 
подписан бе меморандум за 
сътрудничество между мт и 
ББр и бе отворена програмата 
"подкрепа за туризма", целя-
ща подобряване ликвидност-
та на фирмите. Българската 
банка за развитие, създаде 
конкретни продукти - "Лик-
видна помощ за хотелиери" и 
"Ликвидна помощ за хотели-
ери", за ликвидна помощ за 
хотелиери и ресторантьори, 
включващ оборотен капитал 
за средства, необходими за 
разплащане на материални за-
паси, заплати, разходи за труд 
и режийни разходи, в т.ч. раз-
ходи за наем и за реклама; 
рефинансиране на съществу-
ващи задължения към държа-
вата и към доставчици; рефи-
нансиране на съществуващи 
задължения към финансови 
институции (в т.ч. и с просро-
чия до 90 дни); освежаване и 
обновление.

 в резултат на мерките 
през първото тримесечие на 
2022 г. туризмът достигна до 
равнище от 80% спрямо пери-
ода преди пандемията. отчи-
таме

ръст на българските 
и чуждестранните 

туристи

около 40%, а ръстът само на 
чуждестранните туристи е 
около 2,5 пъти. Броят на  пла-
нираните полети за летен се-
зон 2022 г. е над 8500 общо 
за летищата варна и Бургас, 
което е сериозен ръст спрямо 
2021 г. през летен сезон 2022 
г. сред чуждестранните пазари 
най -много туристи се очакват 
от румъния, полша, Герма-
ния, чехия, великобритания, 
израел и др.

 подобриха се полити-
ките за насърчаване на всич-
ки видове туризъм. Наред с 
традиционните подотрасли 
- морски и зимен туризъм, из-
ключително важно е да бъде 
използван потенциалът и на 
културния туризъм, на спа 
туризма, на винения и кули-
нарния туризъм, на здравния 
туризъм и др. 

 с цел подобряване на 
условията за сигурност и без-
опасност на туристите в Бъл-
гария е изготвен проект на 
правилник за създаване, мар-
киране и поддръжка на пеше-
ходни маршрути и маршрути 
за планинско колоездене в 
България.

 извършен е ситуационен 
анализ за текущото състояние 
на планирането и прилагане-
то на велосипедни полити-
ки, включително преглед на 

нормативна уредба и дефи-
цитите в нея, стратегически 
документи; идентифицирани 
са компетенциите на различ-
ните институции; изготвен е 
одит на велосипедната поли-
тика на република България 
от междуведомствена работ-
на група по проект "Policies, 
plans, and promotion for more 
people cycling in the Danube 
region", финансиран по про-
грама за транснационално 
сътрудничество Дунав 2014-
2020 (INTERREG - Danube 
Transnational Programmе).

 организираа беше кръг-
ла маса за перспективите за 
винения туризъм с широко 
представителство на заинтере-
сованите страни, в резултат на 
което бе сформирана между-
ведомствена работна група за 

разработване на план за разви-
тие на винения туризъм с цел 
повишаване на конкурентос-
пособността на винения тури-
зъм в България.

 Направено бе предло-
жение и вече може ваучери за 
храна по смисъла на чл. 209, 
ал. 1 от Закона за корпоратив-
ното подоходно облагане да 
бъдат използвани като сред-
ства за заплащане на туристи-
чески услуги на територията 
на република България. по 
този начин се стимулира въ-
трешният пазар на туристиче-
ските услуги, което ще се от-
рази положително и на други 
сектори по веригата на стоки 
и услуги, както и при запазва-
нето на работни места. 

 предложихме за об-
съждане пред аоп проект 
на ЗиД на Закона за общест-
вените поръчки, в частност 

на чл. 13, ал. 1, за създаване 
на нова норма за дерогация 
при възлагане на обществени 
поръчки за закупуване на ре-
кламни услуги, предоставени 
в публично достъпна среда. 
Целта е по-голяма

прозрачност и 
публичност

както и защита на обществе-
ния интерес чрез предоставя-
не на по-качествена и публич-
на услуга. във всеки момент 
може да се осъществява кон-
трол както върху самата ре-
клама, така и върху разход-
ваните за реализирането й 
публични средства. 

 изготвен е проект на 
стратегическа рамка, която да 
очертае дейността на къмпинг 
туризма.

 разработва се модел на 
Гаранционен фонд за обез-
печаване отговорността на 
туроператорите съгласно Ди-
ректива (ес) 2015/2302 на 
европейския парламент и на 
съвета и на предложение за 
проект за изменение на нор-
мативната уредба. идеята е 
гаранционният фонд да бъде 
сигурен, устойчив, да защита-
ва интересите на туристите, на 
потребителите

 изготвена е концепция за 
разработка на единна информа-
ционна система за интегриране 
на данни и регистри в сектор 
"туризъм" (април 2022).

 подготвен е преглед на 
събираните данни в туризма за 
включването на данни за Бъл-
гария в европейския туристи-
чески Dashboard и европей-
ското пространство за данни в 
туризма (май 2022) - България 

е сред държавите, които ак-
тивно участват в инициативи-
те на европейската комисия 
за създаване на европейския 
туристически Dashboard и ев-
ропейското пространство за 
данни в туризма.

 Направен е обзор на 
политиките и тенденциите за 
развитие на туризма за оиср  
(декември 2021) - двугодиш-
ното издание с обзор на по-
литиките и тенденциите за 
оиср поставя акцент върху 
най-добрите практики в дър-
жавите членки и кандидатите 
за членство в организацията.

 България спечели дома-
кинството на 68-ата сесия на 
регионална комисия европа 
на световната организация по 
туризъм през 2023 г.

 На 109-ото заседание на 
комитета по туризъм на оиср 
страната ни получи статут на 
участник в организацията.

 открита бе директна са-
молетна линия между софия 
и скопие и се проведе дву-
странна работна група "кул-
тура, туризъм, образование и 
наука, младеж и спорт".

 организирани бяха два 
българо-полски бизнес фору-
ма в областта на туризма във 
варшава и софия, съпътства-
ни от разменни посещения на 
министър Христо проданов 
анджей Гут-мостови, държа-
вен секретар с ресор туризъм 
в министерството на спорта и 
туризма на полша.

 осъществени бяха кон-
такти между представители 
на туристическия бизнес на 
сърбия и България по време 
на посещение на българска 
делегация начело с министър 
Христо проданов в Белград.

 проведени бяха разго-
вори за

реклама  
на страната ни

на немския пазар по време на 
посещение на министър про-
данов в Берлин.

 Българският министър 
на туризма участва в срещата 
на министрите на туризма на 
ес в Дижон, франция.

 проведени бяха работ-
ни срещи с посланиците у нас 
на оае, испания, мароко, 
украйна, молдова, китай, 
република корея, алжир, ун-
гария.

 с представители на ди-
пломатическия корпус бе от-
крит туристическият сезон в 
"Златни пясъци". 

 организирани бяха ед-
носедмични журналистиче-
ски турове за блогъри, влогъ-
ри, инфлуенсъри от полша, 
сърбия, румъния, северна 
македония по черноморието 
с цел реклама на летния сезон 
2022 г.

На стр. 11

България - предпоч итана дестинация
БлагодарениенапредприетитеотминистъранаБСП
мерки,самозамесецитуризмътдостигнадоравнище
от80%спрямопериодапредипандемията

Водачът на листата на “БСП за България” в 23 МИР в София Христо Проданов участва в  
IX годишен конгрес на Българския съюз по балнеология и СПА туризъм в Сапарева баня. Развитието 
на СПА туризма беше сред приоритетите по време на мандата на г-н Проданов като министър
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 стартира масирана теле-
визионна рекламна кампания 
по сръбската телевизия RTS, 
румънската телевизия Antena 
3, северномакедонските те-
левизии SITEL TELEVISION 
и ALSAT-M TV, канали от 
групата на RTL в австрия и 
Германия, POLSAT - полша, 
NOVA GROUP - чехия. 

 Започна рекламна кам-
пания за утвърждаване на 
страната ни като предпочита-
на туристическа дестинация за 
германски туристи в герман-
ски медии в сътрудничество 
със сдружение "Германо-бъл-
гарска индустриално-търгов-
ска камара".

 Започнаха маркетин-
гови проучвания и анализи с 

изпълнител агенция Aviareps 
за анализ на възприятието на 
дестинация България и изра-
ботване на единен криейтив 
макет (базова творческа кон-
цепция) и рекламни продукти 
за нейното приложение за ин-
тегрирана рекламно-комуни-
кационна платформа за бранд 
България.

 България участва с щан-
дове в изложения за различни 
видове туризъм - вакаНЦиЯ 
& спа 2022;  за културен ту-
ризъм - велико търново; уик-
енд туризъм в русе; Camping & 
Caravaning Expo в софия; Де-
филе "вино и гурме" в плов-
див; петнадесети черноморски 
форум във варна; фестивал 
на народната носия "Жеравна 
2022"; празници на изкуствата 
"аполония 2022" и др.

 организирани бяха щан-
дове за представяне на страна-
та ни в изложения в Германия, 
Дубай, израел, полша, сър-
бия, румъния, турция, вели-
кобритания, франция, Швей-
цария, италия, испания и др.

 стартира комуникацион-
на кампания в онлайн среда за 
реклама на българския туризъм.

 подготвена е процедура 
за организиране и провеж-
дане на тематични турове за 
чуждестранни журналисти, 
снимачни екипи, блогъри, 
влогъри, инфлуенсъри и екс-
педиенти, с която да се под-
помогне налагането по света 
на бранд България и промо-
ция на възможностите на бъл-
гарския туризъм.

За седем месеца усилията 
на министерството на тури-

зма бяха насочени към макси-
мално използване на всички 
възможности, в рамките на 
различните програми и ини-

циативи на европейско ниво, 
за превръщането на България 
в конкурентоспособна и пред-
почитана дестинация.

работата по стартирането на мерки 
за подпомагане на земеделските произ-
водители стигна до успешен край. оси-
гурихме безпрецедентни 3,4 млрд. лв. 
за българските земеделци до края на 
2022 г. това заяви министърът на Бсп 
иван иванов в отчета си за свършено-
то от министерството на земеделието 
по време на неговото управление.

само за 7 месеца в условията на 
ковиД-криза и последствията от вой-
ната в украйна е постигнато повече, 
отколкото е направено досега за секто-
ра. осигуряване на продоволствената 
сигурност на страната и подпомагане 
на българските земеделци, за да бъдат 
конкурентоспособни и да произвеждат 
качествена продукция с висока доба-
вена стойност на достъпна цена - това 

бяха основните цели на екипа на иван 
иванов. За пръв път в последните 30 
години земеделието бе приоритет за 
изпълнителната власт. За това свиде-
телства големият размер национални 
средства, насочени към сектора, отчете 
иван иванов.

ПОСТИГНАТО

 Завършване и предаване на стра-
тегическия план на България по обща-
та селскостопанска политика за пери-
ода 2023-2027 г., който ще осигури на 
страната ни 16 млрд. лв. в следващия 
програмен период;

 За период януари-юни 2022 г. по 
схемите за директни плащания бяха 
изплатени около 814 млн. лева;

 За периода януари-юни 2022 г. по 
схеми за държавни помощи, разпреде-
лени в секторите “Животновъдство” и 
“растениевъдство”, са изплатени суми 
в размер на 317 млн. лв.,  в това чис-
ло 143,5 млн. лв. по ковиД-мярката и 
близо 30 млн. лв. по de minimis;

 30,18 млн. лв. са разплатени към 
бенефициери по програма за морско 
дело и рибарство;

 Близо 400 млн. лв. са изплатени 
на бенефициери на прср; 

 в изпълнение на поетия в коали-
ционното споразумение ангажимент за 
по-голяма прозрачност и ефективност 
при продажбата на дървесина за огрев 
на местно население са разкрити 43 
склада в цялата страна;

 изготвени са редица законопро-
екти: проект на Закон за изменение и 
допълнение на Закона за рибарството 
и аквакултурите; проект на Закон за 
ветеринарномедицинската дейност; 
проект на Закон за изменение и допъл-
нение на Закона за фуражите; проект 
на решение на министерския съвет за 
изменение и допълнение на Закона за 
горите;  проект на решение на минис-

терския съвет за одобряване на проект 
на Закон за изменение и допълнение на 
Закона за Българската агенция по без-
опасност на храните; проект на Закон 
за представителните браншови органи-
зации за производство и преработка на 
селскостопански продукти.

 Закон за подпомагане на земедел-
ските производители; Закон за прилага-
не на общата организация на пазарите 
на земеделските производители; Закон 
за собствеността и ползването на земе-
делските земи. изготвен е и проект на 
постановление на министерския съвет 
за приемане на устройствен правил-
ник на министерството на земеделие-
то. от мс са приети: проект на Закон 
за изменение и допълнение на Закона 
за подпомагане на земеделските произ-
водители (ЗпЗп) и проект на решение 
на министерския съвет за одобряване 
на проект на Закон за изменение и до-
пълнение на Закона за собствеността и 
ползването на земеделските земи.

ПРЕДСТОИ

 прилагане на извънредна помощ 
за приспособяване на производителите 
в селскостопанския сектор в размер на 
10,6 млн. евро с възможност за 200% 
държавно съфинансиране;

 след отпускането до 5% от про-
грамата за развитие на селските райо-

ни (от средствата за 2021 г. и 2022 г.) 
за директно подпомагане на земедел-
ските производители се очаква общият 
размер национални и европейски сред-
ства, на които страната разчита за ди-
ректно подпомагане, за да запази сек-
тора конкурентоспособен, да е между 
290 и 295 млн. лв.

 прилагане на кризисни мерки 
във връзка с войната в украйна:

- временна рамка на ек за мерки за 
държавна помощ при кризи в подкре-
па на икономиката в размер до 35 000 
евро на стопанство. общият размер на 
помощта по временната рамка е 150 
млн. лв.;

 Допълнително финансиране е 
предвидено за хуманно отношение 
към свине и птици в размер на 18,7 
млн. лв.

 Данъчни облекчения под форма-
та на преотстъпване на корпоративен 
данък, свързани с инвестиции в размер 
на около 40 млн. лв.;

 помощ под формата на отстъпка 
от стойността на акциза върху газьола, 
използван в първичното селскостопан-
ско производство - годишно в размер 
до 100 млн. лв.;

 изготвяне на необходимите зако-
нодателни промени във връзка с прила-
гането на стратегическия план и плана 
за възстановяване и устойчивост.

България - предпоч итана дестинация

Футболната легенда Христо Стоичков се включи като посланик 
на туристическа дестинация България. Легендата от САЩ’94 
засне видео обръщение за румънско лайфстайл предаване  
в една от големите телевизии като част от кампанията  
за популяризиране на страната ни 

Рекордни 3,4 млрд. лева  
за земеделието ни
Запръвпътвпоследните30години
приуправлениетонасоциалистически
министърсекторътбеприоритет

“С открито лице заставаме пред хората, защото само за седем месеца 
постигнахме много”, заяви на среща с членове на клуб “Надежда” в Русе 
бившият земеделски министър Иван Иванов. Освен в крайдунавския град,  
той е водач на листата на “БСП за България” и в Шумен

За предстоящата зима и проблемите 
с отоплението разговаря с родопчани 
водачът на листата на “БСП за 
България” в Смолян Емил Хумчев
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n Как БСП ще направи 
реформи в здравеопазването, 
какви са те и по какъв начин 
това ще доведе до подобрява-
не работата на тази сложна 
система и повишаване довери-
ето на българите към нея?

- Бсп има конкретни пред-

ложения в своята предизборна 
платформа, като безплатни ле-

карства за децата до 14-годишна 
възраст. но Бсп има и детайлно 
разработена здравна платформа 
и програма, която ще представи 
пред евентуалните си коалици-

онни партньори при констру-

ирането на управленско реше-

ние след изборите. в тях няма 
нещо, което да не сме споделили 
с българските граждани и което 
да не е било прието по прин-

цип от всички, които милеят за 
това България да получи реално 
здравеопазване, а не наливащи 
се огромни средства и липса на 
сериозни резултати.

смятам, че трябва да търсим 
решение - и управленско, и зако-

нотворческо, обхващащо всички 
сфери на здравеопазването, а те 
са няколко. 

на първо място, финанси-

ране и управление на здравната 
система. поставили сме въпроса 
за начина на финансиране и от-

читане на болничната дейност, 
необходимостта от изчисляване 
на медицинските дейности и на 
труда на специалистите. виж-

дам, че служебното правител-

ство обяви такава амбициозна 
цел, но тя не може да бъде реа-

лизирана в рамките на 60 дни. 
Има разчети, те са направени 
в цяла европа и така се плаща 
в здравеопазването. кой знае 
защо това в България се отлага-

ше много години. Ясно е какво 
дават търговските дружества - 
само дефицит.

скоро чух специалист да 
споделя, че когато е бил преди 
15 години директор на лечеб-

но заведение, в цялата здравна 
система е имало около 80 млн. 
лв. задължения. в момента те 
са към 800 милиона - колосална 
сума. т.е. няма какво да говорим 
помпозно какво правят търгов-

ските дружества и клиничните 
пътеки. вижда се, че системата 
е дебалансирана, че определени 
групи имат чисто финансови, а 
не държавнически, интереси, за 
да развият системата, каквато е 
необходима на гражданите.

втората част на проблема, 
не по-малко важна, с която Бсп 
иска да се справи, е кадровият 
дефицит. той е много тежък. И 
при медицинските сестри, и при 
лекарите, чийто състав е много 
застарял. статистиката показва, 
че уж имаме достатъчно лека-

ри на глава от населението, но 
средната им възраст е над 55 г., 
а средната възраст на работещи-

те сестри е пенсионна. почти 
всички млади сестри напускат 
България. трябва да задържим 
кадрите със стимули на тяхното 
кариерно развитие, с възмож-

ност за тяхното финансиране по 
места.

И тук се отваря третият про-

блем, който поставя Бсп. той не 
е свързан само със здравеопазва-

нето. това е регионализацията, 
която дава възможност за израв-

няване. това е много важно.
сега съм изпратен от парти-

ята си да бъда водач на листата 
в кърджали - един чудесен край. 
но мога да ви покажа снимките 
на падналите покриви на учи-

лищата в някои села и сълзите 
в очите на майките, че е имало 
по 100-200 деца в училище, а 
сега... няма деца, няма хора в 
тези села.

И ще разберете, че няма лека-

ри. че медицинските проблеми в 
кърджалийско са в изключител-

но тревожно състояние. няма 
лични лекари, има пет болнични 
лечебни заведения в област от 
150 000 души. т.е. регионалните 
проблеми, не само на кърджали, 
трябва да се решават спешно по 
отношение на кадрите. 

четвъртият ракурс, който 
Бсп поставя като основен, е 
реформата в областта на лекар-

ствената политика. не може да 
има 10 000 населени места без 
аптечни пунктове. не може хо-

рата в Орлица, кърджалийско, да 
събират пари, за да отиде някой 
да купи лекарства. това е голя-

мо безобразие, трагедия и ката-

строфа, защото все пак живеем в 
европа. но каква европа е това, 
когато нямаш лесен достъп до 
лечебно заведение, нямаш лесен 
достъп до лекарства и т.н. 

n Като кандидат от Кър-
джали какви други проблеми 
виждате в тази много важна 
за страната ни област в бли-
зост до Турция?

- първият много голям про-

блем е гъстотата на население-

то. това е обезлюдяващ регион. 
Държавата спешно трябва да 
създаде условия за поминък, 
нормална инфраструктура, об-

разователна и здравна система, 
за да могат хората да се върнат. 
А те искат да се върнат, на мес-

та са построили къщи като при-

казки, но хората ги няма. стоят 
някъде на 5-10 000 километра, 
трудят се зверски, за да построят 
тези къщи, но дали ще могат да 
се върнат... не става тази при-

казка за тежък труд в чужбина и 
“Облаче ле, бяло”.

България е мястото, където 
българският гражданин трябва 
да расте, да живее, независимо 
от неговия етнос и вероизпо-

ведание. това е нашата родина 
и трябва да обърнем лицето си 
към всеки неин кът. както каз-
ват французите, Франция не е 
париж и париж не е Франция. 
И България не е само софия, 
трябва да се развива във всички 
региони. 

n Освен здравеопазването 

и демографията, други пробле-
ми? По отношение на индус-
трията, работните места?

- Има още доста проблеми. 
не искам да споменавам колко 
процента от пътищата са в лошо 
състояние и колко в добро спо-

ред АпИ, не според мен. Ако ви 
покажа пътя от Хасково до кър-

джали в основната му част, който 
е трансевропейски коридор №9, 
ами то е подигравка. И тук нами-

рам един дебат, в който бившият 
председател на нс обещава през 
2017 г., че до 2022 ще се построи 
околовръстен път на кърджали. 
такъв в Хасково има, но в кър-

джали няма. няма спортна зала 
за срам на един областен град. 
много неща ги няма. И хората с 
право ги търсят и искат. това са 
много интелигентни хора.

кърджалийската художест-

вена галерия е трета по големина 
в България с над 5000 произве-

дения на изкуството на известни 
български художници. там е 
перперикон, перлата на нашата 
археология. чудесен край за це-

логодишен туризъм. там можеш 
да ходиш с часове на туризъм 
- селски, байк... в целия регион 
има 1000 хотелски легла, мал-

ки семейни хотелчета. полезни 
изкопаеми. Има потенциал да 
стане рай. само че, както каз-
ваме с тъга, “вода газим, жадни 
ходим!”.

понеже споменах за водата, 
водоснабдяването е един от го-

лемите проблеми на кърджали. 
Има два язовира, но чували ли 
сте за проекта “Горна Арда”?

n Какво стана с него?
- нищо. попитайте хората, 

които живеят там със спомените 
за този проект. Изключително 
модерен проект с много меж-

дународни участници. какво 
се е случило с него? помолили 
сме да направим дискусия и сме 
поканили всички - и г-н минчев 
от пп, и г-жа караянчева, лич-

но говорих с г-н карадайъ, кой-

то обеща Дпс да дойде на този 
дебат. Ще го направим преди 
изборите. не става дума да си 
търсим кусури едни на други, а 
да направим всичко този край да 
върне своята усмивка. 

това е регионът с най-голям 
брой специалисти без специал-

ност, ниско заплатени и никой 
не ги търси. Защото се иска 
квалификация. средното възна-

граждение в кърджали отстъпва 
на това в страната.

Има много неща, които не 
са решавани, сигурно е имало 
и обективни причини за това. 
трябва да се мисли за бъдеще-

то на този край, който е част от 
огърлицата на България...

n Благоевград, познавате 
го добре, кажете ни проблеми-
те там, където сте на второ 

място в листата на “БСП за 
България”?

- тази област е втората по 
големина у нас, съвсем различ-

на. Има много сериозни инфра-

структурни проблеми. трябва да 
се завърши магистрала “стру-

ма”. снимаха се разни хора, но 
нещата не вървят. Дали нароч-

но, за да се каже, че Бащицата се 
връща и отпушва проблемите. 
това ми изглежда толкова ори-

енталско като пъчене, че не ис-

кам да го коментирам. 
там също е проблемът с 

хидромелиорацията... преди 40 
години България е била заедно с 
Италия на първо място в света по 
износ на ранни зеленчуци, а сега 
хората от струмяни и микрево 
казват: една чушка не можем да 
отгледаме, защото тръбите ги 
изтръгнаха и ги няма. 

Има проблеми и с обезлюдя-

ването. в Якоруда ще ви кажат, 
че този град може и да изчезне 
след 10-15 години. Хората ма-

сово напускат, защото няма по-

минък. Или ако има, е пиратски 
- дърводобив, който не се кон-

тролира ефективно.
проблем има и с образова-

нието - броят на студентите в 
Американския университет и в 
юЗУ намалява през последните 
години. Да не говорим за тури-

зма, който трябва да продължи 
да се развива, но “пипането” на 
планината е деликатна работа, 
защото в природата всичко е 
свързано, трябва да се пази ней-

ния баланс. 
n Защо трябва да се гласу-

ва за “БСП за България” с но-
мер 28 на 2 октомври?

- Хората трябва да гласуват с 
убеждение, защото Бсп остана 
вярна на тях в тези много тежки 
моменти от нашата история - на 
световна политическа криза, на 
сериозен военен конфликт бли-

зо до територията на страната, 
здравна, икономическа криза. 
Бсп е партията, която мисли 
за бъдещето, а тези избори са 
сражение между миналото и 
бъдещето. в 130-годишната си 
история Бсп винаги е гледала 
към бъдещето на своите съна-

родници. Затова призоваваме 
всички да гласуват с бюлетина 
номер 28.

Проф.ГеорГиМихайлов:

Безплатните 
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БТА отваря пресклуб  
и в Габрово

20-ият национален пресклуб на 
Българската телеграфна агенция 
скоро ще отвори врати в Габрово, 
където бе подписан договор между 
Кирил Вълчев, генерален директор 
на БТА, и Таня Христова, кмет на 
Габрово, научи ДУМА. Според него 
общината безвъзмездно предоста-
вя на националната агенция за полз-
ване част от сграда, неразделно 
свързана с архитектурен ансамбъл 
в стария град. Сградата е памет-
ник на културата с местно значение 
и се намира в центъра. Тя е собстве-
ност на “Реставрация” ЕАД към 
Министерството на културата, 
като другата част от нея се използ-
ва като туристически информацио-
нен център. “Това ще бъде 20-ият 
национален пресклуб на БТА в об-
ластен център извън столицата, 
каза генералният директор Вълчев. 
До 2023 г. БТА планира да има на-
ционални пресклубове във всички об-
ластни градове извън София. Вълчев 
уточни, че агенцията има пресклу-
бове и в столицата, Казанлък, Ско-
пие, Босилеград и Тараклия. 

Добрич джаз фест  
с първо издание

Утвърдени музиканти ще за-
радват феновете на джаза в До-
брич по време на първото издание 
на Добрич джаз фест на 17 сеп-
тември от 19 ч. при Лапидариума 
срещу общината, съобщи пианист-
ката Павлета Проданова, органи-
затор и арт директор на фести-
вала, във фейсбук страницата на 
събитието. Публиката ще може 
да чуе “Зона Ц” - българска джаз-
фюжън група в състав Стоян Ян-
кулов-Стунджи (ударни), Васил 
Спасов (пиано), Веселин Весели-
нов-Еко (бас китара) и Мирослав 
Иванов (соло китара), както и До-
брич джаз бенд, Пламена Костова 
и самата Павлета Проданова. На  
18 септември пред Историческия 
музей в градския парк “Свети Геор-
ги” от 11 ч. ще се състои джаз ма-
тине за деца с работилница, където 
те ще могат да рисуват и да се за-
познаят с инструмента саксофон. 
Лектори ще бъдат саксофонистът 
Веселин Солаков, писателката и 
педагог Атанаска Георгиева и Олга 
Иванова - педагог и художник. 

столичната галерия “арте” пред-

ставя новата изложба на людмил ла-

заров. “природата на нещата” - ху-

дожникът людмил лазаров използва 
това заглавие от книгата на лукре-

ций кар за изложбата си, която съ-

държа серия портрети на български 
и световни поети и философи. 

Целта на подобна експозиция е да 
събуди интерес както към конкрет-

ните личности, така и към техните 
идеи. в кризисния момент, който 
преживява обществото, тези автори 
могат да ни накарат да се замислим 
кои са инстинските и кои - второсте-

пенните неща, да разберем по-добре 
собствения си живот и мимолетност-

та на желанията, които го ръководят, 
посочва галеристката Гергана Бори-

сова. 
Зрителят ще се срещне с питагор, 

сократ, рембо, Дилън томас и други 
в характерния за автора маниер на 
живописване от последните години 
- плътни, тежки пластове боя при-

ближават образа до триизмерност. 
изложбата включва девет портрета, 
създадени през 2022 г. проектът се 
реализира с финансовата подкрепа 
на Националния фонд “култура”.

с над 200 събития в ця-

лата страна България за по-

реден път ще се включи през 
2022 г. в европейските дни 
на наследството под наслов 
“европа, общо наследство”. 

всяка година през сеп-

тември 50-те държави, по-

дписали европейската кул-

турна конвенция, участват 
в еДН - съвместна иници-

атива на съвета на европа 
и европейската комисия. 
в нея се включват повече 
от 20 милиона европейски 
граждани, което прави Дни-

те най-голямото и най-спо-

делено културно събитие не 
само в европа, но и в целия 

свят. в продължение на по-

вече от 25 години еДН съ-

бират хора от страните в ев-

ропа като голямо семейство 
с една идея: да опознаят и 
да ценят наследството си, да 
усетят създадените благода-

рение на него връзки между 
европейските народи.

темата на тазгодишното, 
39-о издание е “устойчиво 
наследство” и цели да про-

вокира размисъл над ефекта, 
който дейностите на хората 
оставят върху природното и 
културното наследство на ев-

ропа и как човечеството тряб-

ва да използва традиционните 
похвати в тяхното опазване. 

поставя се и фокус върху 
опазването на културното и 
природното наследство и не-

говия принос за постигане на 
Целите на ООН за устойчиво 
развитие до 2030 г.

календарът на празнич-

ната програма е изготвен от 
министерството на култу-

рата, като национален коор-

динатор по провеждане на 
еДН у нас, съвместно с об-

щинските администрации, 
които от години активно съ-

действат за популяризира-

нето на богатото културно 
наследство на регионите и 
страната.

Десетки творчески ра-

ботилници, арт ателиета, 
пърформанси, фестивали, 
възстановки, концерти, бе-

седи, литературни четения, 
лекции, кръгли маси, детски 
образователни програми и 
др. ще се проведат в 60 об-

щини на територията на ця-

лата страна. Домакините на 
тези събития - музеи, биб-

лиотеки, етнографски ком-

плекси, читалища, галерии, 
културни и природни обек-

ти, ще осигурят свободен 
вход за гостите си на 17 и  
18 септември.

Над 200 събития
в Европейските дни 
на наследството
Културнисредищав60общини
унасочакватгоститесисвходсвободен

един от пионерите в българската стендъп комедия - 
Георги Николов-Жорони от комеди триото “Нема к’во”, 
представя супер шоуто “смях по български” на 18 сеп-

тември от 18 ч. пред своите съграждани в амфитеатъра в 
град левски.

в своя спектакъл Жорони говори с неподправен хумор 
за българските традиции, бебетата, детството, родители-

те, за един баща и бисерите на дъщеря му, за това как да 
оцелееш в брака с рускиня, за венеция, гондолите и защо 
да следим табелките “тропо костосо” в италианските рес-

торанти, за студентската бригада, забранените сайтове и 
един щатски затвор, за Октоберфест, за българското чер-

номорие и български тв формати, за гурме, любов, агре-

сивния онлайн маркетинг, кино, олимпиада и още много, 
много неща.

специален гост на вечерта ще бъде поетесата лилия 
Юрукова - леля на Жорони, която ще представи двете си 
стихосбирки - “Душа мозайка” и любимата на децата “ве-

сели игри с приятели добри”. 
събраните средства ще бъдат предоставени за  изграж-

дането на скулптурната композиция “Земляците” на Геор-

ги парцалев, Дончо Цончев и Григор вачков.

Смях по български с Георги Николов-Жорони  
в Амфитеатъра в град Левски

Людмил Лазаров 
ни среща с Питагор, Сократ, Рембо 
и други поети и философи
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максимални максимални максимални максимални

05.55 денятзапочва
09.00 посветаиунас
09.05 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 култура.бГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 телепазаренпрозорец
14.15 Художественагимнастика:

адриана дунавска - порт-
рет

14.30 “тренк, малкият рицар” -
анимационенфилм

15.00 “аннсдвойно“н”-твфилм
/6епизод/

15.45 телепазаренпрозорец
16.00 парламентарни избори

2022:диспути
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.20 ощеотденя  - комен-

тарнопредаване
18.45 спорттото
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.30 Гласоветенабългария
21.00 световно първенство по

художествена гимнастика:
финали /бухалки, лента/ -
прякопредаванеот“арена
армеец”

23.00 посветаиунас
23.25 банско джаз фестивал

2022: Marina & The Kats
/австрия/

00.25 100%будни/п/
02.10 култура.бГ/п/
03.10 малкиистории/п/
03.25 “аннсдвойно“н”-твфилм

/6епизод/п/
04.10 посветаиунас/п/
04.40 българияв60минутисма-

рианавекилска/п/
05.40 телепазаренпрозорец

00.25“нашиятследобедсбств”
/п/

01.35документаленфилм
02.10“студиоикономика”/п/
03.10“обществоикултура”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10документаленфилм
05.40“нашиятследобедсбств”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“Заисториятасвободно”/п/
09.00“студиоикономика”/п/
10.00твпазар
10.15“предизборностудио”/п/
11.15твпазар
11.30музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10твпазар
12.30новини
12.45“контра”/п/
13.45твпазар
14.00“нашиятследобедсбств”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30твпазар
17.45музикаленантракт
18.10твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“актуалноотденя”
20.00“студиоикономика”
21.00“обществоикултура”
22.00твпазар
22.15 новини - централна еми-

сия/п/
22.40“актуалноотденя”/п/
23.20“студиоикономика”/п/

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.35“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“лекарвпланината”-сери-
ал,с.15еп.12

16.00 премиера: “обещание” -
сериал,с.4

17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стичнопредаванесводещ
Цветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.29

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “прокуратураЧикаго” - се-
риал,eп.8

00.20 “домашенарест” - сериал,
с.3еп.10

00.50“катонакино”-предаване
закино

01.00 “Фамилията” - сериал, с.3
еп.13(последен)

02.00bTVновините/п./
02.30“предиобед”/п./-токшоу
04.30 “лекар в планината” /п./ -

сериал,с.15еп.12
05.30“лицевлице”/п./

05.35телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

10.00“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“мосгаз.делономер8:ка-

панът”-еп.4

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“мосгаз.делономер8:ка-

панът”-еп.4

православенкалендар

хороскоп

овен

Споделяйки нова идея с 
човек, който ви познава 
добре, ще получите под-
крепата му.

рак

Въздържайте се от ко-
ментари, които не влизат 
в служебните ви задъл-
жения, пестете енергия.
 

телец

С творчески подход ще 
пристъпите към новите 
задължения. Не подхож-
дайте едностранчиво!

лъв

Делово предложение ще 
ви ентусиазира с перс-
пективите, които носи. 
Заемете се с него!

БлИЗнацИ

Последователни в дейст-
вията си и без да се пре-
доверявате на никого, ще 
работите по тях.

дева

Общуванията и самос-
тоятелната ви подго-
товка ще повишат ин-
формираността ви.

веЗнИ

Ще преодолеете възник-
ващите затруднения и ще 
пристъпите към завърш-
ване на важен проект.

коЗИрог

Ангажирането ви с мно-
го задачи ще повлияе на 
отношението ви към ко-
легите. 

скорпИон

Вслушайте се в мнението 
на околните - ще си спе-
челите повече симпати-
занти и поддръжници.

водолей

Дайте предимство на 
срочните си задачи; оста-
вете на втори план всич-
ко, което не е спешно. 

стрелец

Проблемите на близките 
ще ви създадат повече 
напрежение днес, но ще 
намерите верния тон.

рИБИ

Не се страхувайте да 
експериментирате, про-
мените ще направят 
живота ви по-вълнуващ.

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

св.никитабилединотпрославени-
темъжесредготите

презчетвъртиявекхристиянствотосе
разпространилобързопобреговетенаду-
нав,гдетоживеелипотовавремеготите.в
историятаготитесапознатикатовестготи
иостготи.вестготитенаселявалипредим-
ноднешнарумънияибесарабия,аостго-
тите-днешнаЮжнарусия,междуреките
дон и днестър. поради верско различие
вестготите били разделени тогава на две
държави.веднатавладетелбилатанарих
- езичник, гонителна християнството, а в
другата - Фритигерн, християнин, закрил-
никнахристиянстовото.

пламнала война между тия две дър-
жави. атанарих победил. Фритигерн се
обърналзапомощкъмвизантийскияим-
ператорвалент.Цялаармиямубилаиз-
пратенанапомощ.Фритигернпреминал
наново дунава, начело с грамадна вой-
ска.преднеговитеполковесеразвявали
знамена, на които бил изобразен кръст.
Завързаласебитканаширокфронт.вой-
скитенаатанарихбилиразбити.Значи-
телначастоттяхбилапленена.атанарих

успялдаизбягасгрупавойници.
тъй се открила широка възможност

за разпространение на християнството
в просторната готска земя. победата на
Фритигерн била призната като победа на
светияиживотворящГосподенкръст,под
знаметонакойтотойвоювал.

приемникът на готския епископ те-
офил, епископ вулфила, изнамерил гот-
ската азбука и превел на готски език
свещенотописаниеимногобогослужеб-
ни книги. в резултат на това християн-
ството се затвърдило още повече. осо-
бено допринесъл за неговото укрепване
св.никита, койтобилединотпрославе-
ните мъже сред готите. със своите вдъ-
хновенисловатойобърналмнозинакъм
вяратавбожиясиниисусХристос.

атанарих заповядал да изгорят ни-
китанаклада

по-късно обаче атанарих се върнал
отнововродината,сформиралвойска,на-
сочил се срещу войските на Фритигерн,
разбил гии взелвръцетеси власттанад
цялатаготсказемяоттатъкдунава.езич-

ник-фанатик, атанарих подигнал страшно
гонениепротивЦърквата.

св.никитаизлязълвзащитанахрис-
тиянската вяра. все по-усилено и по-без-
страшнопроповядвалсловотобожие,под-
готвялвярващитезамъченическиподвизи
иоткритоизобличавалтиранинаатанарих
вбезбожиеибезчовечие.

всички мъчения, с които атанарих ис-
кал да принуди никита да се отрече от
Христа,останалибезрезултат.тогавамъ-
чителятзаповядалдаизгорятмъченикана
клада. твърд и непоклатен стоял светият
великомъчениксредпламъците.душатаму
отминала във вечността, при бога. тялото
муостаналоневредимосредпламъците.по
заповеднавластта,незасегнатотоотогъня
тялобилооставенобезпогребение.

в това време живял в готската земя
единблагочестивхристияниннаимема-
риан.тойбилродомотмопсует-градв
малоазийската област киликия. мариан
себилсближилсникитаиспечелилне-
говата дружба. като узнал, че неговият
любим приятел мъченически е умъртвен
ичетялотомубилозахвърленовбезчес-
тие, той решил да го намери и отнесе в

своятародина.
издаденабиластрогазаповед-никой

да не прибира тялото на никита. но ма-
риан намерил тялото, загънал го в чисто
платноигоотнесълвотечествотоси-ки-
ликия.погребалговсвоядом.

Църквата почита на 15 септември св. вмчк никита. преп. Филотей.
св.мчклеонид

33
oC 32

oC 30
oC 23C

променливо
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ОснователСтефанПродев

България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
СПорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разПроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
ПроизводСтво:ВладимирТополски

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.“Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

София,жк.“дружба”1,
ул.“илияБешков”3а

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

duma@duma.bg
непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.

ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,“Фокус”,БГнес,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Печат

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ178

водоравно:
БойкоВасилев.Ок.Нортие /Герхард/.Гер-

лово.Основателка.Сан.Типи.Вис.Китс/Джон/.
“РайоВалекано”.От/Арнолд/.лаверан/Шарл/.
Нари.БТА.Небе.Елит.“Интер”.Слънце.Шнур.
Сатира.Кец.Ул/Алфред/.Сопи.Свидетелство.
Ро.“Кока-Кола”.Паун.Смола.Стик.Ва.Алюр.
Тервел.Краб.Кервиз.Оти/Мерлин/.Илова/Ве-
села/.Комикс.Заверка.Сапонат.

отвЕСно:
Константинов /Алеко/. Марка. Йоний. Ану.

Икола /Хейки/. Акропол. Трудолюбие. Отвива-
не.лекар.л.Р.Аверс.“ТА”.Кок.Ает.леб/Мо-
рис/.Алексеева /лидия/.Ос.Еверест.лот.Ра.
Иглика.ли.Сли.Александър.Тактика.Ера.На.
Езоп.Авл /Корнелий/.Конец.Сопор.Мо.Оси.
“Алеко”.Воин.Новатори.Епруветка.Конститу-
ционалист.
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И Еди Назарян 
е втори в света
МимиХристовасеборизабронз

Гледайте

Футбол
лига Европа
по БТВ Екшън
19.45 Монако - Ференцварош
22.00 бетис - лудогорец

по Макс спорТ 3
19.45 Шериф т - Ман Юнайтед
22.00 рома - ХиК Хелзинки

по Макс спорТ 4
22.00 партизан - Ница

по БнТ 3
Художествена гимнастика
9.30 и 14.45 Сп в София

борба
19.00 Сп в белград

по ЕВроспорТ 1
КолоЕздЕНЕ
15.00 обиколка на люксембург 

СниМкаСтартФото

Едмонд Назарян позира на 
подиума със сребърния медал

БФс обяви, че Драгомир 
Драганов ще е главен съдия 
на дербито между Левски и 
ЦскА. срещата е в неделя 

от 16,45 часа на ст. “васил 
Левски”. съдийската коми-
сия определи помощници на 
Драганов да са Димо вълчев и 

Христо Хаджийски, а красен 
Георгиев и мирослав иванов 
ще отговарят за вАр.

Най-елитният ни рефер Ге-

орги кабаков е пратен да сви-
ри опашкарското дерби между 
Хебър и Ботев вр, което е в пе-
тък на Националния стадион.

ЦскА беше глобен от УеФА с 16 000 евро 
заради мачовете срещу Базел от плейофния 
кръг на Лигата на конференциите. 12 000 евро е 
санкцията заради домакинския мач на стадион 
“васил Левски”, когато бяха блокирани стъл-
бите на трибуните. УеФА следи зорко стълби-
щата да са свободни по време на мачовете от 
съображения за сигурност.

4000 евро е глобата на ЦскА за реванша на 
ст. “санк Якоб парк” в Базел. санкцията е зара-
ди некоректно поведение на отбора.

с изиграването на шест мача в квалифика-
циите на Лигата на конференциите и достига-
нето до плейофите ЦскА заработи 1,05 млн. 
евро.

Николай киров-Белия 
е новият треньор на Берое. 
той вече подписа договора 
си със старозагорския клуб. 
киров замени напусналия 
петър Хубчев, като ще де-
бютира в събота при госту-

ването на славия.
Белия направи фурор 

с Ботев пд, с който на два 
пъти спечели купата на 
България, а веднъж и су-
перкупата. след това има-
ше нелош престой в Арда и 

ЦскА 1948.
Хубчев напусна без 

финансови претенции. с 
него си тръгнаха помощ-
ниците му Левон Апка-
рян, малин Орчаев и Ар-
мен Амбарцумян.

Данте Ботини вече 
не е треньор на Григор 
Димитров. Аржентин-
ският специалист сам 
разкри, че е уволнен от 

водещата ни ракета.
през съвместния 

им период българинът 
достигна до 1/4-фина-
лите на “Аустрелиън 

оупън” 2021 и 1/2-фи-
налите на “мастърс”-
ите в индиън Уелс 
2021 и монте карло 
2022.

в момента обаче 
Димитров е с четири 
загуби в последните 
пет мача. От 25 септем-
ври той ще се включи 
в Атп 250 турнира 
“софия оупън”. Гри-
шо е шампион в “Аре-
на Армеец” от 2017 г. 
Оттогава не е играл в 
българската надпре-
вара.

II кръг
група А
Ливърпул - Аякс 2:1 1:0 салах (17) 

1:1 кудус (27) 2:1 матип (89); рейн-
джърс Глазгоу - Наполи (снощи). 1. 
Наполи 3 т. 4:1 2. Ливърпул 3 3:5 3. 
Аякс 3 5:2 4. рейнджърс 0 0:4.

група В
Байер Л - Атлетико м 2:0 1:0 

Андрих (84) 2:0 Диаби (87); порто - 
Брюж 0:4 0:1 Жутгла (15) 0:2 сова (47) 
0:3 Олсен (52) 0:4 Нуса (89). 1. Брюж 6 
т. 5:0 2. Байер Л 3 2:1 3. Атлетико м 3 
2:3 4. порто 0 1:6.

група С
Байерн м - Барселона 2:0 1:0 ер-

нандес (51) 2:0 сане (53); виктория п 
- интер 0:2 0:1 Джеко (20) 0:2 Дъмфрис 
(70), чк: Буча (в-61). 1. Байерн м 6 т. 
4:0 2. Барселона 3 5:3 3. интер 3 2:2 4. 
виктория 0 1:7.

група D
марсилия - Айнтрахт Фр 0:1 Линд-

стрьом (43); спортинг - тотнъм 2:0 
1:0 паулиньо (90) 2:0 Гомес (90+3). 
1. спортинг 6 т. 5:0 2. тотнъм 3 2:2 3. 
Айнтрахт Фр 3 1:3 4. марсилия 0 0:3.

IX кръг
миньор - етър 0:0

1.СпартакПл 9 6 1 2 18:7 19
2.Етър 9 4 5 0 10:5 17
........................................................................................
3.ЦСка1948-2 9 4 4 1 11:6 16
4.Стр.слава 9 4 4 1 10:6 16
5.крумовград 9 4 3 2 11:9 15
6.Марица 9 4 2 3 12:12 14
7.Монтана 9 3 4 2 9:8 13
8.Беласица 9 4 1 4 9:9 13
9.Литекс 9 3 3 3 11:8 12
10.Янтра 9 2 6 1 8:7 12
11.Спортист 9 3 3 3 10:12 12
12.Дунав 9 3 2 4 14:11 11
13.Миньор 9 2 4 3 11:8 10
14.Добруджа 9 2 3 4 12:14 9
........................................................................................
15.ВитошаБ 9 2 3 4 9:12 9
16.Созопол 9 2 2 5 6:16 8
17.Лудогорец-2 9 2 2 5 7:14 8
18.БотевПд-2 9 0 2 7 2:16 2

X кръг
събота, 17.00: Добруджа - Янтра; 

крумовград - созопол; Ботев пд-2 - 
марица; спортист - спартак пл; Бе-
ласица - струмска слава (в симитли); 
миньор - ЦскА 1948-2; 19.00: етър - 
Лудогорец-2; неделя, 14.00: монтана - 
Дунав; 17.00: витоша Б - Литекс.

едмонд Назарян се окичи със сре-
бро на световното по борба, класиче-
ски стил в Белград. На финала при 60-
килограмовите младият талант загуби 
от двукратния световен вицешмапион 
Жолман Шаршенбеков (кирг) с 2:11.

това е трето отличие за Назарян 
тази година, след титлата на евро-
пейското при 20-годишните и сре-
брото при мъжете от континентално-
то първенство. и трето в кариерата 
му при мъжете. през 2020 г. той спе-
чели титлата в неолимпийската кате-

гория до 55 кг.
така “класиците” приключиха с 

два медала, след като и кирил милов 
(97) взе сребро.

при жените мими Христова (65) 
се бори за бронз снощи. европейска-
та шампионка от 2020 г. постигна 
две категорични победи. На старта 
врачанката се наложи с технически 
туш 11:0 над Йелена Шалягина (каз), 
бронзовата олимпийска медалистка от 
пекин 2008, а на 1/4-финалите срази 
и татяна рижко (Укр), която е №1 в 

европа, с 12:8.
На 1/2-финалите Христова отстъпи 

с 0:3 срещу японката мива морикава, 
световна вицешампионка от 2021 г.

миглена селишка (50) отпадна, 
след като в първата среща загуби от 
нигерийката миесиней Дженезиз с 
туш.

Драгомир Драганов свири „вечното дерби”

заради технически проблем се извиха опашки за билети пред касите на “герена” за мача левски - ЦСКа     

УЕФА глоби ЦСКА 
с 16 000 евро

Гришо уволни треньора си

Николай Киров-Белия пое Берое


